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Május elsejei 
program

Az előző évekhez hasonlóan 
Pécsett a május elsejei felvo
nulás az idén is a Szalai And
rás úton, az SZMT székháza 
előtt felállított dísztribün előtt 
történik.

Vállalatunk dolgozói a Jó
zsef Attila utcában gyülekez
nek, a Hullámfürdő és a Pe
tőfi utca közötti szakaszon 8.00 
—8.13 óráig. A dekorációs anya
gok a gyülekezési helyen ve
hetők át.

Az elhelyezkedési sorrend: 
fúvószenekar, a vállalatot jel
képező mozgó demonstráció, a 
vállalat vezetői, nemzetek zász
lóit tartó dolgozók, a Központ, 
az Anyag- és áruforgalmi fő
osztály. a III., IV., V. sz. bá
nyaüzemek, a Kutató-mélyfúró 
üzem. az Ércdúsító üzem, a 
Kutató-fejlesztő özem és a Szol
gáltató üzem dolgozói. A me
net húszfős sorokban, 8.30 óra
kor indul a József Attila utca, 
Szalai András út és a Bajcsy- 
Zsilinszky Endre utca útvona
lon.

A dekorációs anyagok leadá
sa a Bajcsy-Zsilinszky utcában 
történik. *
PÉCS VÁROSI MAJÁLISOK 
PROGRAMJA

Melinda utcai szabadidőpark 
(15.00—19.00 óráig): Kulturális 
programok: gyermeknéptánc-
bemutató, ART Kísérleti Tánc
stúdió, bűvész show, dalosénc- 
kesek, JUMP jazzbalett bemu
tató, Fagyöngy együttes bemu
tatója, discó.

MHSZ bemutatók: hőlégbal
lon, repülőmodell-bemutató, 
autómodell bemutató.

Ügyességi sportvetélkedők: 
karate, gördeszka, kötélhúzó 
versenyek, miniteniszverseny, 
büntetörúgó-verseny.

Tettye színpad (15.00—18.00 órá 
ig): Fagyöngy együttes, DOZSO 
Kick-box bemutató, „Pireus” 
görög zenét játszó együttes. 
Mecsek Táncegyüttes kamara- 
műsora, DOZSO versenytánc- 
klub bemutatója.

Alsó-Tettye: Gyermekműso
rok: Tranzit együttes, Fülöp 
Gyula bűvész bemutatója, ját
szóház, anyagozás, gólyaláb
verseny, karikás, aszfaltrajz
verseny, daltanulás.

Mecseki Kultúrpark szabad
téri színpad (15.00 órától): Tran
zit együttes műsora, jazzbalett- 
bemutató (Vasutas Művelődési 
Ház művészi tornászai részvé
telével), Baranya Big Band 
műsora, Fülöp Gyula bűvész, 
Hantosi Band műsora.

Sétatér (18.00—22.00 óráig): 
Utcabál. Bemutatkozik a TRAN
ZIT együttes, zenél a SIGNAL 
együttes.

Balokány-liget (15.00—22.00 
óráig): Egyetemi—főiskolai ma
jális.

Pécs-Üszögpuszta: 10.00 órá
tól ügyességi játékok gyerme
keknek. 13.00 órától lovasver
senyek, bemutatók, sétakocsi
kázás.

Vlagyimir Jljics Lenin születésének 118. évfordulója alkalmából kimagasló agitációs- és propagandamunkájáért Lenin Emlékplakett elismerésben részesült: Glass Zoltán (V. sz. bányaüzem).Az MSZMP Baranya Megyei Bizottsága eredményes agitációs és propaganda tevékenységéért Elismerő oklevelet adományozott Ma- tyasovszky Lászlónak (III. sz. bányaüzem), Róka Lászlónak (IV. sz. bányaüzem), Csontos Józsefnek és Berkics Gábornak (Ércdúsító üzem), valamint Tőke Jenőnek (Anyag- és áruforgalmi főosztály).A tavaszi történelmi évfordulók rendezvénysorozatának keretében kiemelkedő mozgalmi munkájuk elismeréseként a vállalati és az üzemi ünnepségeken az alábbi kollektívák és dolgozók részesültek kitüntetésben :
A Kommunista Ifjúsági 

Szövetség Központi Bizott
sága Kiváló KISZ-szervezet 
zászlót adományozott a KISZ MÉV Bizottságának, valamint a IV. és V. sz. bányaüzemek KlSZ-bizottsá- gának.

A KISZ KB Dicsérő ok
levelét kapta a IV. sz. bányaüzem I. körletének
A fiatalokEmlékezetes történelmi tavaszi évfordulóink alkalmából rendezett ünnepséget a KISZ MÉV Bizottság április 15-én. Az eddigi hagyományoktól elszakadva ezúttal nem egy ifjúsági rendezvénysorozat megnyitójára voltak hivatalosak az ifjúsági mozgalomban élenjárók, a gazdasági munkában aktívan tevékenykedő ifjoncok és a KISZ-ből „kiöregedett veteránok”, hanem mintegy zárásaként az üzemi és vállalati megmozdulásoknak.

Varjú László ünnepi beszédében megemlékezett az elmúlt 140 év kemény vi-

KlSZ-alapszervezete, az V. sz. bányaüzem Lékai János KISZ-alapszervezete és a Kutató-mélyfúró üzem KISZ-alapszervezete.
A KISZ MÉV Bizottságá

nak Dicsérő oklevelét ve
hette át a III. sz. bányaüzem Korvin Ottó, a IV. sz. bányaüzem Fábián Béla és az Ércdúsító üzem Ságvári Endre KlSZ-alapszer- vezete.

Kiváló Ifjúsági Vezető 
kitüntetést kapott Kislaki Tibor (V. sz. bányaüzem).

Aranykoszorús KlSZ-jel- 
vényt vettek át: Balogh Ágota (Kutató-mélyfúró üzem), Gönczör Zoltán (V. sz. bányaüzem) és Sándor Zoltán (Szolgáltató üzem).

A KISZ KB Dicsérő ok
levelét kapta: Balogh Tibor (IV. sz. bányaüzem), Pálfal- vai László (V. sz. bányaüzem). Veres József (Kutató-mélyfúró üzem) és Gász Jánosné (Anyag- és áruforgalmi főosztály).

A MÉV pártbizottság Di
csérő oklevelét kapta: Patkó István (III. sz. bányaüzem), Glück Tibor és Nagy Sándor (IV. sz. bányaüzem), Bocz Attila (V. sz. bányaüzem), Dancsó Imre (Kutató-fejlesztő üzem).

(Folytatás az 5. oldalon)

vállalati ünnepségeharairól, eredményeiről, kudarcairól és hőseiről. Ismert nevek, a történelem órákon belénk sújkolt évszámok és sokat szenvedett helységnevek csengtek fülünkben.A múlt előtt való tisztelgés méltó eszköze a mai kor emberének a költészet. Szavak, rímek, szóképek, melyek mögött ott lapul a sok szenvedés, a mérhetetlen kitartás és lelkesedés. „Oly korban éltem én e földön ...” Radnóti Töredék című versét Inhóf László tolmácsolásában hallhattuk.Az ilyen jellegű ünnepségek ritka szereplője a ve-

Beszélgetés 
a megyei párt
bizottságonÁprilis 16-án kötetlen politikai beszélgetésre volt hivatalos vállalatunk 39 pártalapszervezeti titkára, az üzemi pb-titkárok, a vállalati pártapparátus a megyei pártbizottságra. A házigazda, dr. Dányi Pál, a Baranya Megyei Pártbizottság első titkára személyes hangú levélben kérte a résztvevőket, hogy a beszélgetésen kerüljenek szóba az elmúlt időszak pártrendezvényeinek tapasztalatai, a vállalat párttagjait, dolgozóit foglalkoztató országos, megyei és helyi kérdések.A több mint háromórás, jó hangulatú beszélgetés során sok szó esett az or- r-ágps pártértekezlet előkészületeiről. a pártdemokrácia szélesítéséről, az ifjúság helyzetéről, a pártépítésről, a vezetők felelősségéről, a meglévő társadalmi feszültségekről, a bányászat országos és vállalatunk megyei megítéléséről.A résztvevők a beszélgetést kölcsönösen hasznosnak ítélték.
títőgép és a filmvászon. A rendezők talán a hitelességre való törekvés, talán hatásvadász céllal hívták segítségül az archív filmkockákat. Bár sokszor van alkalmunk megdöbbenni az ilyen felvételek láttán, most i mégis újszerűén hatott a nézőknek. Az időóra visz-! szapörgetésével egy percig | sem feledhettük múltunkat. Az irodalmi műsort a Nyitott Színpad tagjai adták: Inhóf László, Fekecs Beáta és Apró Antal Zoltán.Az ünnepséget a nagyteremben rendezett nemzedéki találkozó zárta.Helstáb Judith

Az ifjúsági parlamenten a fiatalok Tóka Jenő vezérigazgatót hallgatják (tudósításunk a 2. oldalon).

ívszázados ünnep: tradíciók hordozója, mindenütt más igények kifejezője. Reményt keltő összefogás, a nemzetközi kereteket túlnövő közösségi erő, ez volt és maradt május elseje. Nem jelkép, nem üres szimbólum. A világ civilizációja nem őrölte fel indulásának kenyérharcos tartalmát. De átalakította, mert ma a kenyérgondok fölé emelkedett az élet védelme, az emberiség lassú vagy nagyerejű elpusztítását elhárító küzdelem.Lokális háborúkban pusztítják egymást az emberek, értelmetlenül. Lerombolnak értéket, anyagi javakat és a népek körében növelik a kétségbeesést. Elegáns diplomaták paroláznak, tárgyalnak az emberiség jobb jövőjéről, miközben a fegyver- gyártás és -kereskedelem a legjövedelmezőbb iparág.Az ember, aki évmilliók óta alig változott, s akinek kialakult szokásai szerint egyéni sorsa fontosabb — ez a természetes —, mint a világ összes kis és nagy baja. önfenntartásáért, személyes körülményeinek javításáért mindenre felhasználható: épít, szépeket teremt, csodákat varázsol és zseniálisan alkot, de pusztít és öl, ha az érdeke, vagy tájékozatlansága szülte gondolatai erre késztetik. Nagy és ijesztő szavak? Nem hiszem, inkább őszinték.A szocializmus erőinek fellépése nem csupán saját létfeltételeinek jobbítására irányul, hanem az emberiség alapvető érdekeit fejezi ki. Csak a realitások alapján lesz érthető az egyes ember szerepe az emberiség nagy kérdéseinek rendezésében.S. így érthető meg a nemzetközi szakszervezeti mozgalom új stratégiája: minden erőt összefogni és küzdeni a békés világ megteremtéséért.A szocialista társadalmakban zajló „átrendeződés” szerves része annak a világot formáló, korszakot váltó folyamatnak, amelynek kezdeményezői és részesei vagyunk valamennyien.Nevezhetjük ezt „korszerűségnek” vagy „reformnak”, a lényeg egy: erős, stabil gazdaságot és vonzó életet teremteni! Erőfeszítések, áldozatok nélkül ez nem megy sem Magyarországon, sem máshol, ívtizedes ideák, szokások, magatartásformák esnek áldozatul. A magyar viszonyok átalakítása, gazdasági-társadalmi fejlesztése sem lesz fájdalommentes, de nincs más választásunk. Ha létezni akarunk, akkor a felismeréseken túljutva, a nemzeti sors jobbítását szolgáló változásokat nem kerülhetjük el.A szakszervezetek létük óta a társadalmi progresszió hívei, az emberiség fejlődése érdekében lépnek fel. A napi gondok és vesződségek tengerében élve, ilyenkor, ünnepen nem árt mindent mélyebben is átgondolni. Müller Károly



2 ÉRCBÁNYÁSZ 1988. MÁJUS 1.

Nemzeti összefogással a kibontakozási program végrehajtásáért!
Mindenki gondját 
sajátjának tekinti
Untai Nándor 
Józsefné

Az Anyag- és áruforgalmi főosztályon dolgozik, mint könyvelési csoportvezető. Kiváló szakszervezeti és gazdasági munkájáért Kiváló munkáért miniszteri kitüntetést nyert el.— A sellyei általános gimnáziumban érettségiztem. Első munkahelyem a sellyei Agrokémiai Szövetkezet. beosztásom szerint raktári adminisztrátor. A mozgalmi életbe még a gimnáziumi éveim alatt bekapcsolódtam, mint KISZ- tag.— Mivel férjem az ÉDÜ- nél dolgozott, 1969 márciusában beköltöztünk Pécsre, s így március 1-jén kerültem a főosztályra gépkönyvelőnek. Mindjárt szakszervezeti tag lettem. 1970-ben bíztak meg gépfelelősnek. Ezután beiratkoztam a köz- gazdasági technikum kétéves kiegészítő tagozatára, amit sikeresen el is végeztem. Az iskola befejeztével könyvelési ellenőr, majd főnökeim bizalmát elnyerve gépkönyvelési csoport- vezetőként működtem. 1980- ban a Szakszervezetben megválasztottak gazdasági felelősnek, azóta is ebben a funkcióban dolgozom.Rudolf L.-né—Csöndör L.

Ércbányászati Vállalat 
dolgozóinak lapja 
Felelős szerkesztő: 
Klsdaróczi János 

Szerkesztő: 
Ragoncsa János 
Szerkesztőség:

7633 Pécs, Hajnóczy u. 33. 
Telelőn: 15-851

Vállalati telelőn: 33-53 
Kiadja:

a Baranya Megyei 
Lapkiadó Vállalat

Felelős kiadó:
Dr. Jádi János 
Kiadóhivatal:

7601 Pécs, Hunyadi út 19. 
Telelőn: 15-000

MÉV Nyomda 
7633 Pécs,

39-es dandár út 19.
Felelős vezető:
Sperczel János

Megjelenik kéthetenként 
Előfizetési díj egy évre: 

55,20 Ft 
Előfizethető: a szakszervezeti 
bizalmiaknál Ny-623-4

Megélénkült politikai munka

az MSZMP Központi Bizottsága 1987. június 23-i ülésén határozatot hozott a párttagsági könyvek cseréjére. A határozat szellemében pártszerveink összeállították a feladat végrehajtására politikai, szervezeti tennivalókat. A tagsági könyvek cseréjét fel kell használni arra, hogy a társadalmi, gazdasági és a kulturális élet minden területén a kitűzött célok a párt politikájának megvalósítását, tömegkapcsolatainak az elmélyítését segítse. Mozgósítson a so- ronlévő feladatok, a gazdasági-társadalmi kibontakozás. programjának végrehajtására.
A beszélgetéseket a múlt év novemberében kezdték és március 10-ig — néhány kivételtől eltekintve — valamennyi párttag elmondta véleményét. A vélemény- cserék tükrözték kollektívánk, párttagságunk közérzetét, politikai hangulatát. Már megszokott, hogy az eszmecserék tárgyilagosak, őszinték, kritikusak és önkritikusak. A megszokottól eltérően előfordult indulatos, elfogult véleménynyilvánítás, kritika is. Hasonló hangulat alakult ki a taggyűléseken is, ahol a tapasztalatokról történt ösz- szegzés.Párttagságunk többsége a feszültebb politikai helyzetben, a bonyolultabb gazdasági körülmények, a nehezebb megélhetési lehetőség ellenére hitet tett a párt, a kormány politikája, a stabilizáció és a kibontakozási program mellett. Bíznak a szebb, boldogabb jövőben, képesek és hajlandók tenni, dolgozni értelmes,

A Hotel Palatinusztól 
a forgalomkorlátozásokigSzámos, a lakosságot élénken foglalkoztató kérdés hangzott el azon a sajtótájékoztatón, amelyet a közelmúltban tartottak Pécs Megyei Város Tanácsán.A Diana téri piac zsúfoltsága éppúgy téma volt, mint a történelmi belváros foghíjbeépítéseit hátráltató elavult, túlzottan általános jogszabályok, vagy az üdülőhelyi díjakról szóló legújabb tanácsrendelet.Ez utóbbival kapcsolatban az illetékesek elmondták, hogy az üdülőhelyi díjak bevezetésével a tanács bevételeit szeretné növelni. A iarifa lényegesen alacsonyabb, mint az ország más nagyvárosaiban, de hogy szükségük van minden fillérre, azt nem nehéz belátni. Az állami támogatás ugyan változatlan maradt, de az áfa és az egyre emelkedő üzemeltetési költségek miatt csökkennek a lehetőségek. „A holnap álmait a tegnap pénzeszközeivel kell megvalósítanunk.” — mondotta ezzel kapcsolatban 
Piti Zoltán tanácselnök.Megtudtuk, hogy bár az áramdíjak tovább emelkedtek, ez évben nem tervezik a közvilágítás időszakos korlátozását. Új, korszerű, kisfogyasztású fényforrások felszerelésével lehetne a leghatékonyabban takarékoskodni, de ennek pénzügyi terheit a tanács egyedül nem vállalhatja. A DÉ- DASZ viszont egyelőre nem hajlandó lépni, a régi és rossz lámpákat csak akkor cseréli igazán korszerűre,

hasznos, elérhető célokért. Fellép és küzd minden olyan jelenség és cselekedet, magatartás, törekvés ellen, mely a szocializmus fejlődésének útjában áll, azt torzítja, gátolja. Sok kritikát kapott az elmúlt evekben hozott politikai, gazdasági intézkedések, a népgazdaság jelenlegi helyzete. Nevén nevezve a gyereket: bírálták a párt, az állam vezetését, a vezetés hiányosságait. Nem csak országos, de megyei, vállalati és üzemi kérdések is szóba jöttek. Az eredmények elismerése mellett a jobbító szándékú kritika itt is előkerült. Tanácsot adni, megoldást javasolni a dolgok bonyolultsága miatt kevesen tudtak, azok is a helyi feladatokra irányultak.A párttagsági könyvek cseréjének sem politikai, sem szervezeti célja nem volt a „tagrevízió”, mégis a párt vezetése számolt azzal, hogy a párttagság egy része kifejezi azon szándé

ha a tanács állja a költségeket.Sok szó esett a történelmi belváros közlekedési rendjéről. Tervezik, hogy a fokozatosság elvén tovább korlátozzák az itteni gépko. csiforgalmat. Az évtized végére a Sallai, a Kossuth és a Bem utcából igazi sétáló utcát szeretnének kialakítani. Az itt működő kereskedelmi egységeket már felszólították, hogy 1990-re oldják meg úgy az áruszállítást, hogy a tehergépkocsiknak ne kelljen az említett utcákba behajtaniuk.A belváros gépkocsiforgalmának csökkentése érdekében nagy erőkkel folyik az északi elkerülő út építése. Az elkövetkező években újabb parkolókat alakítanak majd ki a történelmi belváros közvetlen közelében. Távlati terv egy harmadik felüljáró építésé, amely a kisáUomás térségében könnyíti majd az észak —déli irányú forgalmat.Előrehaladott tárgyalások folynak egy új centrum áruház megépítéséről é ugyancsak a következő tervidőszakban egy diszkont áruház is létesül. Ez utóbbi Lvov-Kertvárosban javíthatja majd a kereskedelmi ellátás színvonalát.Megtudtuk továbbá (Ember láss csodát!), hogy az építők ígérete szerint a Hotel Palatínus — az egykori Pannónia Szálló — teljesen újjá varázsolva idén júniusban már vendégeket is fogad. N. G.

kát, hogy nem kíván tovább a párt tagja lenni. Párttagságunk néhány százaléka döntött úgy, hogy megszünteti tagságát, de voltak olyanok is, akik a pártalapszervezetek javaslatára kerültek ki a pártból.Az új párttagsági könyveket a Kommunisták Magyarországi Pártja megalakulásának 70. évfordulója tiszteletére rendezendő ünnepi taggyűlésen kapják meg a párttagok, ez ev novemberének végén.A politikai munkában, a pártmunkában nincs pme nő, megállás. A Központi Bizottság 1988. május 20-ra összehívja a Magyar Szocialista Munkáspárt Országos Értekezletét. A Központi Bizottság állásfoglalás-tervezetet terjeszt az országos pártértekezlet elé. A tervezetet nyilvánosságra hozta és a párton belül vitára bocsátotta. Párttagságunk ebben a vitában vett részt április hónapban. Az állásfoglalás-tervezetet taggyűléseken és vállalati pártbizottsági ülésen tárgyalták meg.Kollektívánkat, párttagságunkat várhatóan Deák 
László, az MSZMP KB tagja, a IV. sz. bányaüzem vájára és Kablár János, a vállalati pártbizottság politikai munkatársa képviseli majd az országos értekezleten. Varga Jenő
Mértéktartó indulatok az ifjúsági parlamenten
Április 9-én került sor a vál

lalati ifjúsági parlamentre, me
lyen a megjelent 92 küldöttön 
kívül számos városi, illetve vál
lalati vezető vett részt.

Tóka Jenő vezérigazgató szó
beli kiegészítője után a fiata
lok vették át a szót. Szép 
számmal akadtak jelentkezők, 
hogy tolmácsolják az üzemek
ben jelentkező gondokat, prob
lémákat. Szinte nem volt olyan 
hozzászóló, aki ne említette 
volna az otthonteremtés nehéz
ségeit. A lakásra várók között 
néhányan ezreket kénytelenek 
fizetni havonta a föbérlőnek. 
Az albérleti hozzájárulással 
kapcsolatban olyan konkrét ja
vaslat hangzott el, miszerint az 
1—2 gyerekes családoknak ezer, 
a gyermekteleneknek ötszáz fo
rinttal növelje a vállalat a tá
mogatást.

A munkásszállón olcsóbb 
ugyan az élet, de a higiéniát 
és egyéb körülményeket illető
en több panasz merült fel,

A KISZ-élet hírei
A KISZ MÉV Bizottsága má

jus 4-én 15.00 órától politikai 
fórumot rendez a Központ ta
nácstermében. Minden érdeklő
dőt szeretettel várnak.

A KISZ MÉV Bizottsága öt
letbörzét rendez! Az ötletbörze 
időpontja és helye: 1988. má
jus 5., 12.00—18.00 óra, a Köz
pont tanácsterme. Résztvevő 
lehet vállalatunk minden dol
gozója, aki úgy érzi, hogy üt-

VIDEOKAZETTAN juttattuk 
el dolgozóink véleményét a 
BDSZ Elnökségének a tájékoz
tató-információs munkáról.*

A SZOT Elnökségének állás- 
foglalása alapján a bizalmiak, 
főbizalmiak képzését az alap
szervezetekben az alapszerveze
ti vezető tisztségviselők és 
munkabizottsági tagok képzé
sét az SZMT-k képzési köz
pontjaiban kell tervezni.

AZ ÜZEMEKBEN tervezik az 
1988,'89-es szakszervezeti oktatá
sokat.

Kiemelkedő propaganda- 
munkáért Lenin Emlékplakett
Glass Zoltán

A bányaipari technikum elvégzése után, 1961 óta dolgozik vállalatunknál. A III. sz. bányaüzemben kezdett, de három évvel később már Bakonyán dolgozott aknászként. 1984-től a múlt év augusztusáig körletvezetőként tette a dolgát, ekkor rehabilitálták. Eleinte állóeszköz-nyilvántartóként alkalmazta az üzem, de az a munkakör különösebben nem elégítette ki.— Nem az a típusú ember vagyok én, aki egész nap tud ülni egy irodában és kartonokkal meg számológépekkel matat. Sokkal lobban érzem magam jelenlegi beosztásomban (március 11-től a munkásellátási csoport vezetője), ahol ismét emberekkel foglalkozhatok.

melynek felülvizsgálatára a ve
zérigazgató ígéretet tett.

Jelenleg 399 elsőlakásos igény
lő vár a sorára. Bíztató híre
ket itt sem hallottak. Ez év
ben ugyanis nem várható tö
megével kisebb alanterületű la
kás. Pedig a mai lakásárak 
mellett inkább lenne igény a 
másfél szobásokra, mint a száz 
körüli négyzetméteresekre. S, 
ha már kevés a lakás, akkor 
igazságosan is legyen elosztva!

A bérek, valamint a bérbrut
tósítás miatt is sokan elégedet
len hangon szóltak.

Szóba került a szakmai kép
zés is. Egyrészt a keresetkie- 
gészítéses járadékkal kapcsolat
ban, másrészt a törvényes íá- 
vollétek és tanulmányi szabad
ságok szigorítása miatt. A bá
nyából kikerült dolgozók 63 
százalékos járadékának érték- 
állóságát milyen módon lehet
ne megőrizni? — vetette fel a 
kérdést egy fiatalember. Az

léte segítheti a MÉV céljainak 
elérését. Kis és nagy ötleteket, 
javaslatokat várunk, amelyek 
vállalatunk bármelyik fő- és 
melléktevékenységi ágát érint
hetik (művelés, robbantás, ra
kodás, szállítás, szellőztetés, gé
pészet, villamosság, bányamé
rés, geológia, geofizika, hidro- 
geológia, környezetvédelem, 
balesetvédelem, munkaszerve
zés stb.). A javaslatok elbírá
lása és jutalmazása a helyszi-

A szakszervezeti
A BDSZ kultúr, agitációs és 

sportosztálya áttekinti _ a bá
nyász szakszervezeti művelődé
si otthonok működését, gazdál
kodását és szelektív fejleszté
si terveket dolgoz ki. A Ság
vári Endre Művelődési Ház ez- 
irányú vizsgálata április 19-én 
volt. *

A VÁLLALAT nőblzottsága 
több kihelyezett bizottsági ülést

Többszörös Kiváló dolgozó, a Bányász Szolgálati Érdemérmek birtokosának mondhatja magát. Mozgalmi tevékenysége 1961-ben kezdődött, akkor lépett a KlSZ-tagok sorába. Munkáját itt is elismerések kísérték, hiszen az Aranykoszorús KISZ-jelvényt és a KISZ Érdemérmet egyaránt kiérdemelte.Tizennyolc éve tagja a pártnak. 1981-ben választották be az üzemi pb tagjai közé — ezt a funkciót azóta is betölti —, de ezen kívül is több párt-, illetve szakszervezeti munkabizottságban munkálkodik. Mostani kitüntetését is a hosz- szú évek óta végzett magasszintű gazdasági és kiemelkedő színvonalú politikai. társadalmi tevékenységével érdemelte ki.Benedek S.—S.-né Forr A.

tán saját környezetéből vette a 
példát, hogy a bányából kie
melt dolgozónak milyen nehéz 
munkát találnia. Még akkor is, 
ha van külszíni szakmája, mert 
szakmai gyakorlattal nem ren
delkezik. Olyan problémák is 
felmerültek, melyek sokkal in
kább tartoznak a helyi veze
tésre, mintsem az Ilyen szintű 
tanácskozásra.

Bár újkeletű gondok nem ke
rültek napvilágra, s heves vi
ták sem kerekedtek ki az ülé
sen, mégis tanulságos volt ez 
a délelőtt. Tükröződött a fia
talok szándéka a közös cse
lekvésre. Az itt elhangzottak 
egy része terítékre került áp
rilis 28-án a kollektív szerződés 
újraszabályozásakor.

Az ifjúsági parlament Csiz
madia Gyula vájárt, Vida Já
nos bányamérnököt és Tarjá- 
nyiné Furulyás Sarolta techni
kust szavazta meg küldöttnek 
az ágazati parlamentre.

Helstáb Judith

nen, azonnal történik, a hasz
nosíthatóságtól függően 500— 
750—1000 forint jutalom adható, 
melyet 20 százalékos adó ter
hel.

Egy-egy dolgozó több javas
latot is tehet, illetve tovább
fejleszthet korábbi ötleteket is. 
Ezeket külön-külön bíráljuk és 
jutalmazzuk! A KISZ MÉV Bi
zottsága biztosítja, hogy az ar
ra alkalmas javaslatokat egy 
szakemberekből álló kollektíva 
— az ötletadó bevonásával — 
részletesen, újításként kidol
gozza. „Az ötlet a tiéd, a cé
lunk közös!”

V. F.

élet hírei
tervez. A Kutató-fejlesztő üzem, 
a Kutató-mélyfúró üzem, az 
Anyag- és áruforgalmi főosz
tály nőbizottsága munkájának 
áttekintése után júniusban a 
bérpolitikai irányelvek megva
lósulását elemzik.*

SZAKSZERVEZETI propagan
damunkáért Emléklapot kapott 
Lakatos Gergely nyugdíjas, a 
SZOT-tól.
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Előre az 1988. évi vállalati terv megvalósításáért!

Akik nem akartak 
feltöréshajtók lenni

A 65-ös csapat a fúrás megkezdése előtt. A képen balról jobbra: Szilágyi Béla csapatvezető vájár és Födő József segédvájár látható.Bálint Jenő felvétele
Az V. sz. bányaüzem 4. szintjén roppant erős „cúg- ban” és hosszas bolyongás után értük el á III-as körlet 65-ös feltö'réshájtó csapatának munkahelyét. A fiatal, Kossuth-szakállas 

Szilágyi Béla csapatvezető mosolyogva nyújt kezet, mondván, a beszélgetés ürügyén nem árt egy röpke pihenő. Társa, Födő Jó
zsef segédvájár is helyeslőén támaszkodik neki a feltörés alatt álló csillének.Amikor arról kérdezem őket, hogy végül is hogyan lesz valakiből feltöréshajtó,

hevesen t i takozni kezeiének. . Tiltakozásuk annak szól, hogy egyáltaláh nem akartak feltöréshájtók Teri-' ni, hiszen ők nagyon jól érezték magukat a fejtésben.— Tudja ez úgy volt — mondja Szilágyi Béla —, hogy a körletvezet5 először úgy környékezett meg en- gemet, hogy válasszak egy társat az akkori 21-es csapatunkon, mondván, , lenne egy rövidke feltörés, amit ki kellene hajtanunk. Aztán azt a feltörést két másik követte. Majd eltelt két év, mögöttünk van 20—25 feltörés kihajtása, az 5 méterestől a 30 méteresig. Szóval ittragadtunk, de meg kell mondjam, amilyen nehezen álltunk kötélnek, ma ugyanilyen nehezen mennénk vissza a fejtésbe. Tudja, az a röhej az egészben, hogy7 annak idején fejtési csapattagként szinte a mellemet döngetve hangoztattam, hogy feltörésben .semmi pénzért nem dolgoznék. Kutya munka ez, mondtam akkor, igaz — nevet egy jóízűt — ma is ez 'a véleményem, még ha szeretjük is ezt csinálni. Jóskával négy évé dolgozunk együtt, s ez elegendő idő arra, hogy ma már ott tartunk, a munka során nincs ’szükségünk sem jelekre, ;sem félszavakra. Mindkeí- jten tudjuk a munkafolyamatot, s következésképpen ,ő lent mindig tudja, hogy

nekem feni mire van szük
ségem; ' . '■ . ‘ ,— Eddigi bányász pSlya- fetásómbari számomra még az is érdekes, hogy sohasem akartam bányász lenni. Bakonyán föld alatti lakatosként 1977-ben kezdtem el dolgozni, aztán egyszeresük a 21-es csapaton találtam magam. Fél évig tartott csupán az az elképzelés, hogy csak lakatosmunkákat végzek, mivel később azon vettem észre magam, hogy mindent úgy teszek a műszak során, mint a többi csapattag. Nyolc évet húztam le a 21-es csapaton, majd két évvel ezelőtt „véletlenül” feltörésben találtam magam.— Én annyiban különbözők Bélától — veszi ót a szót Födő József —, hogy én Bakonyára 1980-ban azzal a szándékkal jöttem, hogy bányász legyek. Á szállításnál kezdtem, majd a 34-es, később a 21-es csapatokon voltam csillés, később segédvájár.: örülök annak, hogy annak idején ide, a feltöréshajtáshoz en-; gém választott, s ma már én is úgy látom, hogy fejtésben nem szívesen dolgoznék. Mondom, mindezt annak ellenére, hogy a bányamunka közül a feltörés- hajtást tartom a legnehezebbnek, s megkockáztatom: ez igényli a legtöbb odafigyelést és szakértelmet. V. T.

A 23-as csapat balról jobbra: Jávorfi Attila, Scheider Ferenc, Farkas Tibor, Lakat János, Turcsi István, Bischof István. Pirák Zoltán felvételeTalán kissé már unalmas is lehet, hogy megint csak a IV. sz. bányaüzem 23-as csapatáról jelenik meg írás az újság hasábjain, de soha unalmasabbat, mint azt, hogy valakik tartósan, igen hosszú ideje magas színvonalon végzik munkájukat.A 18 fős, három szakban termelők idei eredményei önmagokért beszélnek. Januárban 135 százalék, februárban 160 százalék volt a szakmányos, tervteljesítésük.
Szabó László brigádvezetővel arról beszélgettünk, hogy a csapat a módosult bérezési viszonyok között hogyan tesz eleget feladatainak?— Ügy tűnik, hogy egy bizonyos százalék felett nem éri meg teljesíteni, mert

A 23-as csapatnem növekszik arányosan a jövedelem, hogy azt a bruttósítás hozta-e, vagy a prémiumszabályzat szorul-e felülvizsgálatra, azt nem tudom.
— Milyen probléma je

lentkezik még?— Az a véleményem, hogy a csapatok eltérő teljesítménye sem jelenik meg teljes egészében a bérekben. Nem látszik igazán, hogy ki az, aki csak megjelenik a munkahelyén és ki az, aki igazán produkál. Vannak olyan teljesítmények, amelyek után a kifizethető bér a meleg vízre sem elegendő.

— A csapaton belül le- 
het-e differenciáltan pre
mizálni?— Többféleképpen. Ha a szakok nagyjából azonosan teljesítenek, akkor műszak- arányosan. Ha nem, akkor a körletvezetővel és a bizalmival megbeszélve százalékosan is osztható az a pénz.

— Milyen reményekkel 
néz a csapat az év elé?— Minden panaszom ellenére, ha tudjuk tartani magunkat, a 23-as az egyik legkiemelkedőbb éve elé néz. Ehhez a munkahelyeink minősége és a csapat tagjainak tenniakarása hosszútávra adottak.Wesztl László

Az M—SZB brigád. A képről hiányzik Farkas Lajos Csöndör László felvétele
A Vállalat kiváló brigádja az M-SZB kollektívája... és akik ezt a címet kiérdemelték: az Anyag- és áruforgalmi főosztályon működő Magyar—Szovjet Barátság szocialista brigád kollektívája.A brigád öttagú, mindannyian a külkereskedelmi osztály dolgozói. Nevük azt hiszem, megérdemli a nyomdafestéket: Koszorús 
Pál (brigádvezető), Szentes- 
né Szépe Klára, Dolonai Já- 
nosné, Jeney István, Farkas 
Lajos.összetartozásukat ékesen bizonyítja számos fotó a brigádnaplóban, közös kirándulásról, mozi-, színházlátogatásról, családos összejövetelekről.Koszorús Pál' brigádveze- tő szerint recept nincs:-t- A brigád kislétszárnú, mintegy 15 éve dolgozunk

együtt. Nemcsak a brigád tartja össze a tagokat. A magánéletben is összejövünk, névnapokat együtt ünnepeljük, közös főzéseket rendezünk a telkemen.A brigád ebben a felállásban 1985 óta dolgozik, Előtte a Zalka Máté komplex szocialista brigád tagjai voltak. A hároméves fennállás alatt kétszer nyerték el az aranykoszorús szocialista brigád címet, az idén a Vállalat kiváló brigádja lettek.„Munka és Művelődés” vetélkedő: a városi döntőről 1. helyezést hoznak el 1987 februárjában.„KISZ megalakulásának 30 éve”: 1. helyezés.„Mexico ’86”: 2. helyezés.És még sorolhatnám, de

a brigád nemcsak részt vett vetélkedőkön, hanem szervezett is. A „Nagy októberi szocialista forradalom 70. évfordulója” című vetélkedő anyagát teljes egészében a brigád ■ állította ösz- sze és a lebonyolításban is jelentős szerepet vállalt.Gazdasági munkájukról 
Bogár István külkereskedelmi osztályvezető elismeréssel szól:— Az osztály dolgozói fegyelmezetten, jó közösségi szellemben, példamutatóan együttműködve végzik felelősségteljes munkájukat. Kiemelkedő teljesítményüknek is köszönhető, hogy a népgazdasági elvárásoknak megfelelően az 1987. évi importtervünket teljesítettük. Rudolf Lászlóné

A brigád neve: Szputnyik. 
Munkahelye: Kutató-mély
fúró üzem, felszíni geofizi
ka. Létszám: 17 fő. Brigád- 
vezető: Varga Teréz.1981-ben alakultak, a Vállalat kiváló brigádja cím több éves jó munkájukra tette fel a koronát. 

Varga Teri a második vezetőjük, de a siker felé vezető úton Várhegyi András, a régi brigádvezető indította el őket, aki a „szekér beindulása” után, tudományos munkái miatt adta át a kormányt.Mit tettek az elmúlt években, mit dolgozik a brigád ?Elsőként és kiemelten kell beszélni az üzem egyik legfontosabb munkája, a komplex mélységi radiológiai kutatás (KMRK) kifejlesztése és kivitelezése terén elért eredményeikről. A kutatási alapkoncepció kidolgozása után a részleg szakem-

Terepen a Szputnyik brigád. Egyed Imre felvétele

Célba ért a „Szputnyik”béréi teljes erővel részt vettek a módszer részleteinek kidolgozásában, elméleti alapjainak továbbfejlesztésében. Döntő módon járultak hozzá a KMRK módszerének, szabályzatának részletes kidolgozásához és állandó fejlesztéséhez. Igen jelentős szerepet játszottak a módszer felvételi technikájának fejlesztésében. Függetlenül szűkebb szakmájuktól, olyan területen is fejlesztettek, amely távol áll a geofizikától, de a módszer szempontjából jelentős és szükséges (például: lyuktisztítás). Újítások sora jelzi az utóbbi években folytatott műszaki fejlesztő munkájukat.A részleghez és a brigádhoz tartozó laboratórium a radonkutatás céljára besugárzott nyomdetektor fil

mek kiértékelését végzi. Ilyen jellegű munka csak néhány helyen folyik az országban. Bizonyos kiértékelési eljárásban országosan is figyelmet keltő újítás kidolgozásában volt számottevő szerepe a brigádnak. A kutatási eredmények feldolgozása is magas szinten történik. A brigád egyik jelentős eredménye a számítógépes adatbázis létrehozása.A brigád valamennyi tagja képezi magát, a mérnökök rendszeresen tartanak szakmai előadásokat, a fizikai és technikus brigádtagoknak. A fiatalok rendszeres résztvevői az FMKT által rendezett szakmai versenyeknek. Rendszeresen részt vesznek a különböző szakmai vitákban, amelyeket a MTESZ rendez.Heresznyei Zsuzsa
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Békés jelent, biztonságos jövőt az emberiségnek!

Oknyomozás védőétel ügyében

1. A IV. sz. bányaüzem dúl- — Az 1-es járattal kap-
gozói azt kérdeztek, hogy a hu- PC,ni„thíin mór t.ihhsziir cl ségjutalom megőrzi-e a nettó CSOlatDan mai tuDDSZoi el
értekét? mondtam es most sem tu-A kérdésre Juhász Ká- dók mást mondani, mint 
roly munkaügyi osztályve- azt, hogy csúcsforgalomban zető válaszolt. kicsi a kétsávos felüljáró— Korábban is tájékoz- áteresztőképessége. Torló- tattuk dolgozóinkat, hogy a dások keletkeznek, ami mimagánszemélyek jövede- att a járatok összecsúsznak, lemadója miatt a dolgozók Ezek rajtunk kívül álló kereseti elemei (alapbér, okok, amin nem tudunk se- pótlékok, kiegészítő fizetés gíteni.Stb.) bruttósításra kerülnek. 3. A Kutató-mélyfúró üzem

FELIRAT I. (jegykiadó):
. . a nagyvédú 44 forlul, 

a kisvédö 32,90 forint le
vonással kerül elszámolás
ra.”
FELIRAT II. (étterem): „a 
védőesomag tartalmának ér
téke: nagyvédö 25,39 forint, 
kisvédö 19,06
kenyér.”

Így a hűségjutalom is brut- tósítva kerül elszámolásra. Éves szinten tehát a dolgozók nettó keresete — azonos feltételek esetén — közel annyi lejz, mint az előző évi nettó* kereset.
2. A Kutató-fejlesztő üzem 

a következő problémákat ve
tette fel: Kiábrándítóan hatott
Pécsett, hogy a Volán március laszolt.

dolgozói a következő észrevé
telt tették: Tudomásunk sze
rint a Köjál megtiltotta a med 
dőkőzet hasznosítását. Ennek 
ellenére 1988. február 26-án 
vállalati tehergépkocsik szállí
tottak meddőt a Kertváros előt
ti használt gépkocsi telephely 
területére. Hogyan lehetséges 
ez?A kérdésre Laczkó László műszaki főosztályvezető vá-

— Kezdjük a nyersanyag- fék. A kisvédőnél természe. normával. Ezt az összeget a tesen a kisebb adagokhoz, Mecsekvidéki Vendéglátó arányosan kisebb összegek Vállalat és a MÉV közötti jönnek ki.szerződés rögzíti. Ez kőnk- Azt hiszem, így már ért- rét szám, amelyet az árren- hető. az eddig túlzottnak 
forint plusz dezések esetén szoktunk tűnő különbség. Talán az a módosítani. Ez január 1-je kérdés merül fel a „nyo- Szembeötlő az összegek óta 25.39 forint. Következő mozóban”, hogy nincs-e közötti eltérés, ami példá- tétel a rezsi. A Kereskedel- jobb (olcsóbb) megoldás? ul a nagyvédőnél közel 20 mi Minisztérium rendelete Nincs-e valamilyen lehetőforint. Érthető, hogy a leg- szerint a közétkeztetés ha- ség arra, hogy a magas (60 többen kíváncsiak arra, mi szonkulcsa (benne van a százalékos) haszonkulcsot okozza a különbséget. Ezért rezsiköltség is) ettől az év- kiváltandó, esetleg saját kerestük fel Novak János- tői kezdve 60 százalék, azaz (vállalati, üzemi) kezelésbe 

nél, az V. sz. bányaüzem esetünkben 15,23 forint, kerüljenek át a konyhák, üzemi konyhájának üzlet- Szerződésünk szerint a éttermek? Talán ki lehetne vezető-helyettesét. nagyvédőhöz 24 dkg kenyér találni valamit. Ez esetben
— Milyen tételekből áll jár, ez most 3,20 forint, míg az esetleges problémák, vi- 

össze a védőétel csomagok a zacskóban lévő kéztörlő ták, reklamációk is gyor- 
végleges ára? Nézzük a szá- papírért 18 fillért számo- sabb, hatékonyabb elinté- 
mokat, például a nagyvédő lünk. Ezeket összeadva jön zést nyerhetnének. 
esetében! ki a teljes (44 forintos) ér- Benedek Sándor

Haza Szolgálatáért 
Érdemérem 
bronz fokozal

15-én nem lobogózta fel a bu- — A közegészségügyi ha
szokat: A Kertvárosban lakó 4-ágócj meevizscálta és enee- dolgozók kifogásolják, hogy megvizsgálta es enge
4.45 és 6.40 óra között az i-es delyezte, hogy meddokoze- 
busszal nehéz elérni az üzemi tét szállítsunk a Garancia 
járatodat, mert jelzet^ idő- szövetkezet telephelyére, a 
járnak. készülő gepkocsiparkoloA problémára dr. Kiss alapozásához. Az alapozásra Elemér, a Pannon Volán 20 cm vastagságban nem a üzemigazgatója válaszolt. MÉV-től származó kőzetet — Autóbuszaink és indí- kell teríteni, majd az egé- tó állomásaink nemcsak szét bitumenes emulzióval március 15-én, hanem már- kell bevonni. Ezt írja elő cius 21-én is fel voltak lo- az engedély.bogózva. Kivizsgálta: Gácsi Mátyás
új utakat keresve

Az egyre nehezedő gazdasági Amit-eddig elértünk: öntevé- 
helyzet és a kultúra, a szabad- kény csoportjaink sikeresen 
idő eltöltése és a programok működnek, például a Quadró 
helyes megválasztása az utób- tánccsoport tehetséges, lelkes 
bi időben szinte minden fóru- fiatalokból áll, akik képesek 
mon vita tárgyát képezte. Oly hírnevet szerezni, vagy példá- 
sokszor próbáltuk magyarázni, ul ott van a fúvószenekar és 
reformálni, hogy lassan a kiasz- a Harmadik Színház kiemelke- 
szikus, lerágott csontot juttat- dően szép sikerekkel a háta 
ja az ember eszébe. De vajon mögött. Itt említeném meg azt 
a jobbító szándékot követték-e Is, hogy a Nyitott Színpad eb- 
érdembeni tettek? Erre keres- ben az évben szeretné elnyer

Pontos, szakszerű ügyintézés
Jogsegélyszolgálatunk tevékenységét vizsgálták üzemekben, ahova ugyan-A közelmúltban egy hat- Kiss Géza. — A kedvező csak ellátogattunk — bár fős, jogászokból álló dele- tapasztalatok és a megnő- nem végzett jogászok te- gáció tett látogatást válla- vekedett igények miatt ez vékenykednek — pontos, latunknál. A SZOT, a BDSZ a kör kiszélesedett. Immár naprakész és szakszerű és más ágazati szakszerve- tíz éve annak, hogy min- munkát végeznek, zetek szakembereiből álló den A és B kategóriás vál- — Jó néhány helyen jár- munkacsoport a vszb mel- lalatnál, illetve hatszáznál tünk már az országban — lett működű jogsegélyszol- több dolgozót foglalkoztató vette át a szót Fűzi Lőrinc gálatunk tevékenységét ipari szövetkezetnél is jog- — és a bányavállalatok vizsgálta. Elutazásuk előtt segélyszolgálat működik. többségénél kedvező tapasz- 
dr. Kiss Gézát, a SZOT — A SZOT januári ülé- tálatokat szereztünk, az jogsegélyirodájának helyet- sén döntést hozott arról, önöknél működő jogsegély- tes vezetőjét és Fűzi Lórin- hogy minden ágazatnál és szolgálat tevékenységéről a 
cet, a SZOT munkavédel- minden megyében értékelni legnagyobb elismerés hangmi főfelügyelőjét kérdeztük kell a jogsegélyszolgálatok ján szólhatok. Szakterüle- látogatásuk céljáról, itt szer- tevékenységét. E célból vol- tem, a munkavédelem te- zett tapasztalataikról, be- tünk most itt és igazán rületén is mindent rendben nyomásaikról. nem udvariasságból mon-— A hetvenes évek kö- dóm: igen jó benyomásokat zepén — akkor még kísér- szereztünk az önök vállala- leti jelleggel — ötven ki- tánál. Pontos és szakszerű emelt nagyvállalatnál hoz- munka folyik a jogsegély- ták létre a szakszervezetek szolgálatuknál itt a Köz- munkavédelmi főfelügyelő, mellett működő jogsegély- pontban éppúgy, mint azszolgálatot — mondotta dr. üzemekben. Ez annál is in- Nógrádi Gábor

találtunk, az egyetlen, ami nem tetszett, hogy a IV. sz. bányaüzemben nagyon sok a baleset — mondotta a
ni a Művelődésügyi Miniszté
rium pályázatát.

— Terveink között szerepel 
nyugdíjasaink részére egészna
pos programok szervezése, a 
szocialista brigádok részére a 
hagyományos vetélkedősoroza
tok továbbvitele, üzemeink kö
rében a „Legyen a vendé
günk!” sorozat népszerűsítése. 
Szorgalmazzuk a fiatal művé
szek tárlatainak megrendezését, 
bővítjük kapcsolatainkat a társ 
művelődési házakkal, így pél
dául a József Attilával és a 

. , - . , DOZSO-val. Szeretnénk felújí-
emberekre támaszko- tanj az „otthoni randevú” so- 

akik szívügyüknek te- rOzatot, így is tartva a kapcso
latot a vidéken lakó dolgozó

tünk választ, amikor megkér
deztük Bimbó Józsefet, a Ság
vári Endre Művelődési Ház tár
sadalmi vezetőségének elnökét:
Hogyan tovább?

— Vezetőségünk tavaly új
jáalakult — kezdte a beszélge
tést Bimbó József —, szakítva 
a hagyományokkal, felkéréscs 
alapon állt össze a 17 tagú ve
zetőség. Ez nemcsak új arco
kat, de más szempontok sze
rinti összetételt is jelentett. A 
régi formában inkább maga a 
funkció dominált, mi most — 
ugyan az elvet megtartva — 
olyan
dunk,
kíntik a művelődést és szíve
sen tesznek is az érdekében. jnkkai.
Arra törekedtünk, hogy a ve- — A művelődéspolitika úgy- 
zetőségben minden üzem kép- neve2ett válságán nem kesereg
viselve legyen, ezen k vül kül- n, kellj hanem új utakat, mód- 
so munkatársakon keresz.tul szereket keresve újra emberi 
kapcsolatot kerestünk a sajtó, lgénnyé tenni a kultúrát - 

rádió, a televízió és más mondotta végezetül Bimbó Jótelevízió és más 
művelődési házakkal is. Ettől 
a „nyitástól” nemcsak minősé
gi javulást, hanem az informá
ciók jobb áramlását, ötletek I 
cseréjét Is várjuk. A jövő si-1 
keretnek záloga — én úgy ér-1 
zem — a munkastílusban tör
ténő gyökeres változásban van. ■ 
Szeretnénk felkeresni az üze- 1 
mek igazgatóit és elbeszélgetni 
velük arról, hogy ők hogyan ; 
látják, értékelik üzemükben a 
művelődés helyzetét, milyen 
irányú fejlődést javasolnának.

— A jövőt illetően éves szin
ten általános munkaprogramot 
dolgoztunk ki, mégpedig úgy, 
hogy a merev előírásokhoz 
való ragaszkodás helyett a ru
galmasságot tartottuk szem 
előtt, mert a művelődéspoliti
kának sok mindenhez igazod
nia kell. Negyedévenként meg
beszéljük, hogy hol, milyen 
változtatás szükséges és mi az 
ami bevált módszer és mehet 
tovább a következő negyedév
ben is. Az idei munkatervünk 
alapgondolata, hogy a szocia
lista brigádokon belüli műve
lődés javítására kell koncent
rálni erőinket, új utakat kell 
keresnünk és azt tartalommal 
kitölteni.

— Mi szerencsés helyzetben 
vagyunk, hiszen a vállalat nem
hogy nem csökkentette, de fél 
millió forinttal növelte költs- 
ségeinket. Tehát a feltételek 
adottak a sikeres munkához.

Színesdiák versenye a Ságváriban
Kiegyenlített, jó színvonalú a bemutató izgalmát. A szer- kon ihletésű Mucsfa című kom- 

anyagot láthattak az érdeklő- zök a legkülönbözőbb alkotói pozíciója is. A sort tovább is 
dők a rendhagyó tavaszi szí- módszerekkel éltek, közülük folytathatnánk, de végül a zsű- 
nesdla-pályázaton, április 11- is mesterien alkalmazta az ar- ri 12 szlnesdiát választott ki 
én, a Ságvári Endre Művelődé- tisztikus fotográfia eszköztárát az anyagból, melyekről színes 
si Házban. Ezúttal a szokásos Lendval László (Kutató-mély- papírnagyitások készülnek és 
őszi bemutatót megelőzően ki- íúró üzem) Tüskék és őszi le- egy későbbi időpontban kiállí- 
zárólag szóló diapozitívek ver- velek című fotóinál, de ide so- táson mutatjuk be őket. 
senyére került sor, ahol port- rolható Máthé Kálmán Stone- A most lezajlott verseny csak 
rék, tájképek, életképek, ri- henge című képe is. A néző az első felvonás ebben az év- 
portfotók. csendéletek és kísér- érzelmi azonosulási képességé- ben, hiszen az őszi diasoroza- 
leti munkák is helyet kaptak, re számít az impresszionizmus tok versenye még hátra van, 
A legtényszerűbb fotográfiától kelléktárából is merítő Várhe- így az összegzés ezúttal elma- 
a művészi igényű és megfő- qyi István (Kutató-fejlesztő rád, helyette álljon itt egy kí- 
galmazású profi képekig min- üzem) Három folt című fotó- vánság. A fotókör azt szeretné 
dennel találkozhattunk, ame- Jávái, de izgalmas esztétikai él- e pályázatokkal elérni, hogy a 
lyek tudatos témafeldolgozást ményt nyújtottak a Pihenő és a színes diázás színvonala és 
és technikai tudást tükröztek. Kontraszt című diapozitívjei is. rangja emelkedjék, továbbá azt. 
A zsűri — Svastits Aladár. Szimbolikusan korszakjelző ri- hogy teret kapjanak az eddig 

portkép a monoton zöldben tar- elszigetelten, egyedül dolgozó 
tott Végállomás című fotó, mely amatőr fotósok is. Tehát: a 
Bihari László (ív. sz. bánya- most nyertes szerzőknek ezút- 
üzem) kitűnő munkája, de fon- tál gratulálunk és azzal bú- 
tos fotós állomás lehet a szer- csúzunk, hogy viszontlátásra 
zőnek a képzőművészettel ro- novemberben. Füzy Tibor

ELVTÁRSAK! Ez azt mutatja, hogy milyen jól dolgoztak az emberek vállala- tunknál az év első* három hónapjában. A vékony pedig azt, hogy rossz idó miatt mennyire lemaradtunk a kerti munkáinkkal. Szarka Tibor rajza

Haraszti
István— Tősgyökeres pécsinek vallom magam. Itt születtem, itt dolgozom már több mint harminc éve. Gyermekkori vágyam volt az egyenruhaviselet. A volt Dózsa tisztiiskolában tanultam és mint hadnagy kikerülve az iskolából, Kaposváron teljesítettem szolgálatot. Sajnos a katonai pályám elég hamar — egyéb okok miatt — megszakadt. 1951—57 között a Mecseki Szénbányáknál dolgoztam a jobb kereseti lehetőség reményében. Időközben egyre többet hallottam az uránbányáról — gondoltam egyet — és 1957-ben jelentkeztem a volt I. sz. bányaüzemnél és mint csillés dolgoztam. S, mivel nem akartam életem végéig a csillét tolni, elvégeztem a vájár- iskolát. Akkor még nem tudtam, hogy a bányászszakma ilyen rövid idő alatt megszakad, két év után egészségi okok miatt kitanácsoltak a bányából. Elmentem a vállalattól, s a Pécsi Volánnál dolgoztam, mint forgalmista. Jól éreztem ott magam, szerettem a munkám. Közben hallottam, hogy a MÉV-nél megalakult az iparőrség, idejöttem, s máris az iparőrség díszes egyenruhájában teljesítettem szolgálatot Bakonyán. 1965-ben kineveztek váltásparancsnoknak, ez olyan jól sikerült, hogy még a mai napig is itt, ebben a beosztásban dolgozom.Természetesen azt már szerényen elhallgatja a monológjából, hogy több évtizedes munkájának elismeréseként háromszoros Kiváló dolgozó lett, megkapta a Közbiztonsági Érdemérem bronz, ezüst és arany fokozatát, valamint a 25 éves Szolgálati Érdemérmet is. Az eddigi munkásságának elismeréseként április 4-én Haraszti István váltásparancsnok átvehette a Haza Szolgálatáért Érdemérem bronz fokozatát.Ha tehetném, siettetném számára az idő múlását, nemcsak ő, hanem két kis unokája is várja a papa végleges hazatérését.Kovács M.—Csöndör L.
Kiváló moziA Baranya Megyei Moziüzemi Vállalat május 1-je alkalmával Kiváló mozi ki. tüntető címet adott a Ságvári Endre Művelődési Ház filmszínházának.
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A szocialista demokrácia fejlesztésével a néphatalom erősítéséért!
23 év a vakaknák mellett■— Évekkel ezelőtt, amikor először hallottunk a keresetkiegészítésről , —mondja Volcsányi János — nagyon örültünk. Mindez veszített a varázsából akkor. amikor megtudtuk, ez az összeg az évek során nem emelkedik. Ilyen infláció mellett nem tudom öt év múlva mit ér majd a a közel 8000 forint, amit kapok. Ma még gondtalanul meg lehet belőle élni. de a későbbiekben...? Igaz, a család minden egyes tagja keres és annyira azért nem tragikus a helyzetünk.— Ma még a munka nem hiányzik és jó, hogy nem kell korán kelni. Olyan érzés ez, mintha szabadságon lenne az ember. Tudom azonban, hogy ezt a „békességet” nem fogom sokáig bírni cérnával. A kollégákkal, a haverokkal sokat
A vszb megtárgyalta

A Szolgáltató üzem szociális- 
munkavédelmi és egészségügyi helyzete

Képünkön a vszb-ülés egy csoportja látható.Immár hagyomány, hogy a vállalati szakszervezeti bizottság időről időre foglalkozik üzemeink szociális, munkavédelmi és egészség- ügyi helyzetével. Az április 6-i testületi ülésen a Szolgáltató üzem gondjairól, problémáiról volt szó.Az írásos előterjesztés leszögezi, hogy az üzem szociális alapellátása, utazás, fürdő-öltöző, étkezés, munka. és védőruha-ellátás megoldott, ám a bizonyos fokú előrelépés ellenére bőven akadnak még kisebb- nagyobb. gondok. Az üzemi buszokon tapasztalható zsúfoltság nem egyedi gond, de akadnak speciális szolgálta- tós problémák is.Itt van például a lángmentesített védőruha ügye, de beszélhetnénk a változó minőségű védőeszközökről, Vagy az üzemi konyha enyhén szólva nem változó színvonaláról.Mert, ha a magyar gyártmányú hallásvédő vatta fülgyulladást okoz, ha a védő- szemüvegek egyes fajtái párásodnak, optikai törésük és a látóhatár beszűkülése miatt használatuk baleset- veszélyes, akkor hogyan lehet megkövetelni a dolgozóktól, hogy alkalmazzák azokat.

Bányászati keresetkiegészítésben
találkozom, így magányosnak sem érzem magamat a megnövekedett szabadidőmben. A pinceklub azonban nagyon hiányzik. hiszen nincs olyan hely, ahol ösz- szejöhetnénk egy kiadós sakkpartira, vérremenő ulticsatára.— Azt nem tudom, hogy elmegy ek-e dolgozni. Egyelőre biztosan nem, bár hívtak a sörgyárba rendésznex, az ÉPFU-hoz fürdősnek és egy diákszállóra portásnak. Pihenni szeretnék, sok volt a 23 év a föld alatt.— A II. sz. bányaüzembe 1964-ben kerültem csatlósnak. Tíz évig dolgoztam a 6 16-os vakaknán, majd a 16/25-ös vakaknához he

Bánik Jenő, a Szolgáltató üzem igazgatója szóbeli kiegészítésében elemezte az új táppénzrendelet hatását. Az elmúlt hónapokban jelentősen nőtt a táppénzes napok száma és az amúgy igen jónak mondható baleseti helyzet ellenére is közel 40 százalékkal emelkedett a kiesett műszakszám- mutató.Az öntöde gondjait vázolva elmondta, hogy a munkakörülmények kismértékű javítása műszaki fejlesztéssel megoldható — erre nagy gondot is fordítanak —, de baj van a munkafegyelemmel. Ennek egyik oka a már-már kritikus létszámhiány. A bányászati keresetkiegészítéstől azt remélték, hogy mind az öntöde, mind a diszpécser- szolgálat létszámgondja megoldódik, azonban — valószínűleg az adórendelet miatt — nem akad a „járadékosok” között olyan, aki idejönne dolgozni.A vita során sok szó esett arról, hogy miért nem jár a korkedvezmény például a „bikásöknak”, az ércszállító gépkocsivezetőknek. Ez csupán néhány tucat embert érint, de mindenesetre furcsa, hogy a tárók bejáratától az Ércdúsító üzem kerítéséig csak az ionizáci-

lyeztek, s innen a múlt év végén búcsúztam el. Meg kell, hogy mondjam, a bányától, az aknától és a társaktól fájó volt a búcsú. Az üzemből azonban kicsit keserű szájízzel távoztam. Nézze, nem tudom megmondani, hogy mit vártam, vártunk, amikor minket, a bányászati keresetkiegészítésben részesülteket elbúcsúztattak, de valami mást mint amit kaptunk. Több évtizedes munka után az egy pohár bor, a kézfogás, majd a búcsúzóul elhangzó Jó szerencsét! még ma is elgondolkoztat. Mint ahogy az is, hogy szerettem volna még másfél évet ledolgozni, hogy meglegyen a 25 évem. akkor ugyanis korábban

Csöndör László felvételeós pótszabadság jár. Igaz, a korkedvezmény megállapítása már nem vállalati hatáskör, így továbbítani kell a felvetést az illetékesekhez.
Gyulai Sándor azt a lassacskán sajnos elfeledett mondást idézte, hogy „Nálunk legfőbb érték az ember”, majd utalt arra, hogy mostanság sokhelyütt azt halljuk, nincs rá pénz. Am nem az egészségügy, s nem a munkavédelem az a terület, ahol spórolni kell — szögezte le végezetül a vszb titkára. Nógrádi Gábor
li. I. aknalakatos: A 13. szin

ti aknarakodón a szállítókar
ból a lengőpad leengedése előtt 
akart kiszállni, a lengőpad alá 
lépett, bal láb egyes ujját a le
csukódó lengőpad eltörte.

A baleset elkerülhető lett vol
na, ha a dolgozó betartja a 
MEV Szabályzat 3.6.2. alatt elő
írtakat, mely kimondja: „moz
gásban lévő szállítóedényre, 
kasra tárgyakat rádobni, abba 
be-, illetve abból kiszállni, vagy 
arra ráugrálni szigorúan tilos!”♦

B. A. csillés: 1G fokos talp- 
dőlésű gurítóban, a vájvég fú
rását végezte. A fúrótám tá
masztéka a kőzetben megcsú
szott és a fúróberendezés a 
jobb lábfejére esett, zúzódást 
szenvedett.

A baleset elkerülhető lett 
volna, ha G. N. szakvezető vá
jár betartja, illetve betartatja

mehettem volna nyugdíjba. De, hogy miért, erre nem kerülhetett sor.— Hosszútávan nem gondolok és tervezek előre. Ma még úgy telnek a napjaim, hogy igyekszem bepótolni az olyan elmaradtakat, melyekre eddig nem volt. nem jutott időm. Annak ellenére, hogy a munkám során többször lettem Kiváló dolgozó, sőt kormánykitüntetést is kaptam, most így visszagondolva a múltra, s szembe állítva a mai mindennapokkal, elégedett embernek nem tartom magamat — mondotta némi keserűséggel a hangjában a volt főcsatlós.Veress Tamás
Munkavédelmi szemle 
a Kutató-mélyfúró 
üzemben1988. április 7—8-án vállalati munkavédelmi szemle volt az üzemben. A szemlét a biztonságtechnikai osztály vezetője irányította., Résztvevői voltak a bizottságnak a biztonságtechnikai osztály jelenlevő illetékesein kívül a fúrás, gépészeti, villamos, tűzvédelmi, Köjál és környezetvédelmi szakemberek, valamint a vállalati szakszervezeti bizottság munkavédelmi munkabizottságának képviselői is. Üzemi vezető szakemberek egészítették ki a szem lézők körét.A szemle kiterjedt négy üzemelő fúró berendezésre a berendezések tehervisel elemei bizonylatainak, biztonsági naplóinak, fúrási napijelentési, ellenőrzés naplók vezetésének, oktatási naplóinak, tűz- és környezetvédelmi előírások betartásának, valamint a kő- vágószőlősi telephely műhelyeinek, szociális létesítményeinek vizsgálatára.A felsorolt szempontok alapján történt vizsgálat szakáganként észlelt hiányosságait a szemlét követően a résztvevők feltárták, majd jegyzőkönyvbe foglalták., Az észlelt hiányosságok megszüntetése azonnal meg- í kezdődött, a szemle, céljának megfelelően, az egészséges és biztonságos munkavégzés körülményeinek további javítására.Adám Imre
Tanulságos
balesetek
a MÉV Szabályzat 4.2.4. alatt 
előírtakat, mely kimondja: „a 
fúrótámot elcsúszás ellen a 
talpba vágott gyámlyukkal, 
vagy a padozatra szegeit feles
fával, vagy jól rögzített fém
létrával rögzíteni kell!”

N. A. szakvezető vájár: váj- 
végcsiga rögzítése céljából fú
rási munkát végzett. A nem 
megfelelően biztosított, már ko
rábban leművelt pásztafejtés- 
ben egy körülbelül 50—60 kilo
grammos kőzetlap megvált. A 
munkapásztában lévő 2 darab

Fiattal műszakiak

Ruszkai István bányamérnökAmikor egy matematikatagozatos miskolci gimnazista srác, akit ráadásul műszaki érdeklődési körrel áldott meg a természet — pályát választ — nyilván elsők között azt a lehetőséget mérlegeli, hogy a helybeli Nehézipari Műszaki Egyetemen folytatja majd a tanulmányait.Így volt ezzel Ruszkai 
István is, aki 1986-ban szerzett diplomát az említett intézmény bányamérnöki karán.— Az első egy-két egyetemen eltöltött év után még úgy gondoltam, hogy az otthonomhoz közeli Borsodi Szénbányáknál fogok majd elhelyezkedni. Később ahogy teltek az évek, egyre . inkább az ércbányászat kezdett érdekelni, ezért az egyik nyáron itt töltöttem a termelési gyakorlatot. Megtetszett a munka és a város, így itt maradtam.Csakúgy, mint a többi fiatal bányamérnök, először ő is néhány hónapig ismerkedett aZ üzemmel, betekintést nyert a különböző részlegek munkájába, majd a il-es körletbe került aknásznak. Egy.év óta a III. sz. bányaüzem szellőztetésén és klimatizálásán dolgozik.— Az V. sz. bányaüzem területén lévő keleti klímatelep térkiképzési munkái során felmerülő klímát* zá- ciós és szellőztetési feladatok megoldásával foglalkozom — magyarázza Ruszkai István. — Ismeretes, hogy majd e klímatelep fogja ellátni a III. sz. bányaüzem 13. szint alatti munkahelyeinek a hűtését.A pontos klímaszámításokhoz szükséges alappara- néterek meghatározása és az eddigi tapasztalatok éréke'ése a legfontosabb feladat. Az ifjú bányamérnök

(Folytatás az 1. oldalról)

A KISZ MÉV Bizottság 
Dicsérő oklevelét vehette át: Bérces Aurél és Kazi József (III. sz. bányaüzem), Ákl Tibor és Karádi György (IV. sz. bányaüzem), Por- rogi István és Schell József (V. sz. bányaüzem), Király József és Traubert Tamás (Szolgáltató üzem), Axt Ernő és Bender Mária (Ércdúsító üzem). Bakonyi Csaba és Bitté Judit (Anyag- és áruforgalmi főosztály), Böröcz Klára (Kutató-fejlesztő üzem), Radó István (Kutató-mélyfúró üzem).

Kiváló dolgozó kitünte
tésben részesült: Ónodyné Emmer Piroska (IV. sz. bá
fejtési ácsolatot a leváló kőzet * 
lap eldöntötte. A kiboruló ácso- 
lat N. A. jobb lábára esett, s 
jobb lábszártörést okozott.

A bekövetkezett baleset el
kerülhető lett volna, ha N. A. 
szakvezető vájár és H. M. mű- 
szakvezető aknász betartja a 
MÉV Szabályzat 4.5.2. alatt elő
írtakat, mely kimondja: „a 
biztosítást mindenkor a Till) 
előírásai szerint kell beépíteni. 
A biztosítás helyes beépítéséért 
és jó állapotban való fenntar
tásáért a szakvezető vájár fe
lelős.”

A balesetet vizsgáló bizottság 
a helyszíni szemle alkalmával 
megállapította: a munkahely
re beépített biztosítás nem fe
lelt meg a munkahelyre kiadott 
401/a. számú TMU előírásainak.

Bokodi Géza

a vállalati klímacsoport tagjaként olyan területen tevékenykedik, amelynek még’ nincsenek magyarországi tapasztalatai. Főként a külföldi szakirodalomra támaszkodhatnak és a tervezés során bizony van min tömi a fejüket. Hogy lenne a legolcsóbb, a leggazdaságosabb, leghatékonyabb a hűtés, szellőztetés?— Elsődleges feladatunk — mondja az ifjú szakember — a termelő munkahelyek megengedett effektív hőmérsékleteinek biztosítása. Sok fejtörést okoz á parciális szellőztetésű hosz- szú vágatok hűtése. Ehhez meg kel’ tanulnunk a hűtőgépek üzemeltetését is, gmi a gépészetnek szintén új feladatot jelent. Mindenesetre én személy szerint biztos vagyok abban, hogy közös erővel meg tudjuk oldani a problémákat. Ebben nagyon nagy segítséget nyújt a vállalati klímacsoport kollektívája.Nógrádi G.—Csöndör L.
nyaüzem), Csutak István (Kutató-fejlesztő üzem).

Vezérigazgatói dicséretet 
kapott: Petróczki Tímea (Központ), Romvári Tibor (Ércdúsító üzem).A központi ünnepségen vehette át a Kiváló Ifjú 
Szakember elismerést: Babits Ferenc (Kutató-fejlesztő üzem) és Várhegyi András (Kutató-mélyfúró üz;em).

A Szakma Ifjú Mestere 
címet érdemelték ki: Dani Ferenc (III. sz. bányaüzem), Bujtor Zoltán, Danka József, Heller Zoltán, Kövesi János és Rumpler Mihály (IV. sz. bányaüzem), Gön- czör Zoltán és Soltész Kálmán (V. sz. bányaüzem).Értékelték az Alkotó Ifjúság pályázatra beérkezett szakdolgozatokat. Ennek alapján 1. díjban részesült: Balogh Tibor és Gerzson Endre (IV. sz. bányaüzem), valamint Antal Ottóné (Kutató-fejlesztő üzem).Második díjat ért el: Bujtor Béla és Csöndör János (IV. sz. bányaüzem), Hajdú Attila és Székely Zoltán (V. sz, bányaüzem): Magyar Zsolt (Kutató-fejlesztő üzem), Ácsné Tóth Erzsébet (Ércdúsító üzem).Harmadik díjat kapott: Kovács István (III. sz. bányaüzem), Markos Balázs (IV. sz. bányaüzem), Bihari János (Kutató-fejlesztő i üzem), Mázik Jenő (Kuta- I tó-mélyfúró üzem).
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Vidám ügyességi játékok 
a sportcsarnokban

„Gólya viszi a fiát.”Bodnár László felvétele

HÍREK
ÁPRILIS 2-án az V. sz. bá

nyaüzem szervezésében névadó 
volt a Boldogság Házában, 
melyet az üzem KlSZ-bizottsá- 
ga és az szb rendezett. Dolgo
zóik gyermekei közül tizenket- 
ten kaptak nevet, ünnepélyes 
keretek között.

o o o
MEGALAKULT az Anyag- 

és áruforgalmi főosztály ifjúsá
gi brigádja, összefogott a szá
mítástechnikai csoport hat ten- 
nivágyó fiatalja és április 15- 
én „Neumann János” néven, 
mint ifjúsági brigád kívánnak 
együttműködni.

o o o
HÚSVÉT első napján a gyer

mekek részére az V. sz. szb 
és KISZ-bizottság gyermekmű
sort rendezett, melyen fellépett 
a Halló együttes. A műsor után 
ajándékcsomagot kaptak a gye
rekek, majd videó rajzfilmek 
vetítésével folytatódott a prog
ram.

A modellezés nagy öregje
ÚJSÁGHÍR: Mohai István 
a Magyar Népköztársaság 
Sport Érdemérem arany fo
kozata kitüntetésben része
sült.Jólehet a címben leírt jelző kissé túlzó, de vitathatatlan tény — s tetszik, nem tetszik ezt mindenki kénytelen elismerni —, hogy 

Mohai István nélkül az Ércbányász Modellező Klub sehol sem lenne. Megkockáztatom, az országos modellezés is szegényebb és eredménytelenebb lenne nélküle. Vitathatatlan, hogy egész élete a modellezésre épül, s jó értelembe véve a kis börrögő masinák meg- szállotja, szerelmese.A felszabadulás után a szervezett modellezésbe 1948-ban szakkörvezetőként kapcsolódott be. Az Ércbányász Modellező Klub megalakulásakor, 1957-ben szakosztályvezetőként és természetesen versenyzőként, fáradhatatlan modellépítőként folytatta a megkezdett utat. Ma a nemzetközi hírű klub titkári teendőit látja el, s egyben a Baranya Megyei Modellező Szövetség elnöki

MÉV tömegsport bizottsága a Városi Sportcsarnokban. A „Belépés csak tornacipőben” elnevezésű ügyességi versenyre előzetesen tíz csapat nevezett, Viszont a helyszínen hét üzem együttese jelent meg. „Igazolatlanul” hiányzott a Kutató-fejlesztő üzem, az Anyagosztály és a Központ. Nélkülük is közel 100 fő vetélkedett a 19 ügyességi számban.Váltófutással kezdtek a csapatok, ezt követte a gólya viszi a fiát elnevezésű humoros társas vetélkedő. Az ügyességi számok közül kiemelkedett a felmosórongy-váltó verseny, amelyen a lányok alaposan kifényesítették a sportcsarnok parkettáját, ami a későbbiekben a vesztüket okozta ...Ha már a gyengébb nemnél tartunk, meg kell említeni, hogy a civil öltözkö-,, • -4 i -44. - désben verhetetlenek, vi-Husvet előtti napon színes, forgatagos, játékos sz°nt a bányászruhába való sportvetélkedőt rendezett a beöltözés már korántsem
A munkásszálló hírei

A MUNKÁSSZÁLLÓ labdarú
gó csapata és természetjárói 
az Idei SZMT Kupa versenyei
re az előző évek hagyományait 
követve beneveztek. Ezúttal 
felhívjuk a szállólakók figyel
mét, hogy bármilyen sportág
ban óhajtanak részt venni, igé
nyüket jelentsék be a szálló 
kultúrirodájában, ahol részle
tes felvilágosítással is szolgál
nak.

A SZÁLLÓN két éve folyik 
a házi videóvetítés. Hetenként 
két filmet hat alkalommal néz
hetnek meg az érdeklődők. 
Házi statisztikánk szerint 1—1 
filmet a kiépített hálózaton és 
a tv-teremben összesen 140— 
160-an néznek meg, így a né
zettség 35—40 százalékos.

AZ ÖNKORMÁNYZATI bi
zottság ez évben sátoros üdü
lést kíván szervezni Balaton- 
mária-fürdőn. Valószínű, kettő 

. sátrat, egy 3 személyeset és 
| egy 4 személyeset állítunk fel. 

A résztvevők önköltséges ét
kezést vehetnek igénybe az 
üdülőben és használhatják az

üdülő nyújtotta kedvezménye
ket. Előzetes jelentkezéseket 
elfogadunk, részletesebb felvi
lágosítást adunk a kultúriro- 
dában.

A SZÁLLÓ vezetősége régóta 
húzódó kérést igyekszik meg
valósítani azzal, hogy kialakít 
mosóhelyiségeket. Jelenleg a 
„C” épületben a második és 
harmadik emeleten már mű
ködik két mosóhelyiség. A „B” 
épületben befejeződött a für
dők felújítása és így ott is rö
videsen elkészülnek a mosóhe
lyiségek. Az „A” épületben je
lenleg folynak a fürdőfelújitá- 
sok, ha befejeződik, ott is el
készülnek a mosóhelyiségek. 
A lakók mosógéppel és cent
rifugával végezhetik el majd a 
nagymosást.

AZ ÖNKORMÁNYZATI bi
zottság a Budapesti Nemzetkö
zi Vásárra szeretne egy autó
buszos kirándulást szervezni. 
Az érdeklődők az igényüket a 
kultúrirodában jelentsék be.

T. Gy.

tisztét is betölti. Természetesen fáradhatatlanul, korát meghazudtolva, szinte minden versenyen indul és az egyre szaporodó hazai és nemzetközi meghívásoknak eleget téve bemutató repüléseket tart. A klub életében fontos dátum az 1964- es esztendő, amikor először adtak versenyzőt a magyar válogatottnak, Mohai István személyében. Ma, 1988-ban már ott tart a klub, hogy a válogatottságok száma az eltelt évtizedek alatt. meghaladja a kettőszázötven alkalmat. Mohai István sportolói eredménycsokra színes és igen gazdag. Magáénak vallhat európabajnoki csapat aranyérmet, világbajnoki bronzérmet, több mint száz nemzetközi verseny és 28 nemzeti bajnokság aranyérmét.Örömmel szólt arról, hogy a klubban nagyszerű és eredményes versenyzők állnak mindig rajtra készen. Közéjük tartozik fia, a III. sz. bányaüzem gépészmérnöke is, aki 16 évvel ez-

volt nőies. Derűs perceket okozott a zsákbafutás, amelyet párban hajtottak végre, a két versenyzőnek jobb illetve bal lábbal kellett a zsákbalépni és így ügettek végig a pályán. A látványosságot csak a vegyespáros indítása múlhatta volna felül. Nem is ez volt ezen a versenyen a legfontosabb, hanem az, hogy a résztvevők jó hangulatban, vidáman mókáztak, zöld utat engedve a kellemes időtöltésnek, önmaguknak és hozzátartozóiknak.Végül is minden jó, ha a vége jó. ezt elsősorban az V. sz. bányaüzemiek mondhatták el a verseny végén, miután az összetett pontszámban az első helyen végeztek a mindvégig első helyre pályázó III. sz. bányaüzemiek előtt. A harmadik helyet a szolgáltatósok szerezték meg.Kovács M.

„Szerelmcsen..előtt indult először versenyen, s ma a válogatott keret tagja, aki ez évben Ki- jevben a világbajnokságon ismét starthoz áll.V. T.—Cs. L.

MÉV—
nagykövetség
sporttalálkozóí Immár hagyomány, hogy vállalatunk dolgozói több sportágban is évről évre összemérik tudásukat a Szovjetunió budapesti nagy- követségének alkalmazottai- ' val.Az idei sporttalálkozót j május 6-án és 7-én rende- i zik öt sportágban, a labda. í rúgás és a sakk mellett • röplabdában, asztalitenisz- ; ben és lövészetben folynak i majd küzdelmek. Az utóbbi i három számban nemcsak a I férfiak, de a nők is össze- : mérik tudásukat.
Megbotlott 
a IV. üzem „A”

Félidejéhez érke
zett a Bányász 
Kupa vállalati 
sakkbajnokság. A 
korábban elha
lasztott IV. üzem 
„A”—Szolgáltató 

mérkőzésen meg
lepetésre a szolgáltatósok dia
dalmaskodtak 6-3 arányban. 
Csapatban ennek ellenére a 
Petőelek állnak az élen 17 pont
tal, de felzárkózott mögéjük a 
Szolgáltató 16 ponttal. A har
madik helyen az V. üzem áll 
13 ponttal.

Egyéniben Györke (Anyag
osztály) vezet 24 ponttal, má
sodik Solti (Szolgáltató) 22, 
harmadik Sámuel (IV. üzem 
„A”) 21, negyedik Dzsordzsosz 
(Szolgáltató) 20 ponttal.

Április 5-én a munkásszálló 
sakktermében rendezték a fel- 
szabadulási vlllámversenyt. 
Egyéniben Sámuel győzött, 2 
Nógrádi, 3. Horváth István, 4. 
Asztalos, 5.-6. Dzsordzsosz és 
Tövisi. A csapatversenyt nagy 
fölénnyel a IV. üzem nyerte 
az V. sz. bányaüzem és Szol
gáltató előtt.

Teremfoci
Továbbra is pont- 

/ veszteség nélkül 
áll a ív. üzem
,,A” csapata a 
vállalati terem- 
labdarúgó baj
nokságon. Leg
utóbb a IV. üzem

,,B” csapatát „gázolták" el 
9-3 arányban és mivel a rivá
lisok közül csak az Anyagosz
tály győzött, karnyújtásnyira 
kerültek a bajnoki címhez.

Érdekesebb eredmények: III. 
üzem—ÉDU 7-4, Kutató-fejlesz
tő—Kutató-mélyfúró 7-2, Szol
gáltató-Központ 4-2, Anyagosz
tály—Öntöde 2-1.
a bajnokság Állasa

1. IV. ü. „A” 9 9 0 0 70:18 18
2. Kut.-mf. 10 8 0 2 48:19 16
3. Anyagoszt. 10 7 1 2 50:32 15
4. Központ 9 6 0 3 34:29 12
5. Szolgáltató 9 6 0 3 36:35 12
6. öntöde 9 5 1 3 32:20 11
7. IV. ü. „B” 9 5 1 3 39:30 11
8. ÉDU 9 5 1 3 31:23 13
9. Kut.-fejl. 9 4 0 5 31:31 9

10. IH. üzem 10 4 0 6 32:45 F
11. v. üzem 9 3 0 6 32:41 6
12. MÉV Szálló 9 1 0 8 17:45 2
13. Modellezők 8 1 0 7 9:54 2
14. Klub 13 0 0 13 0:39 0

Kispályás bajnokság 
két csoportban

Régi gond, hogy a Bányász 
Kupa vállalati kispályás lab
darúgó-bajnokság zsúfolt prog
ramja túlzottan nagy terheket 
ró a résztvevőkre. Ezért a vál
lalati tömegsportbizottság úgy 
határozott, hogy változtat a 
bajnokság lebonyolítási rend
szerén.

A résztvevőket két csoportba 
sorolták, az ,,A” csoportba a 
tavalyi bajnokság első hét he
lyezettje, a ,,B” csoportba a 
másik hét csapat került. A má
jus másodikén kezdődő küzde
lemsorozaton továbbra is hét
főnként és csütörtökönként 
rendezik a mérkőzéseket. A 
bajnokság végén az „A” cso
port utolsó helyezettje kiesik 
a ,,B” csoportba, míg az otta
ni első jövőre a legjobbak kö
zött szerepelhet. Valamennyi 
mérkőzés 16.30 órakor kezdődik 
majd. Az „A” csoport küzdel
meit hétfői napokon rendezik, 
mig a ..B” osztály találkozóit 
csütörtökönként bonyolítják le.

Rejtvényünk vízsz. 1., folytatva függőleges 14. sorában Vau- 
venargues egyik aforizmáját közöljük. Megfejtésül az aforiz
mát kérjük beküldeni a szerkesztőség címére 1988. május 10- 
ig. A helyes megfejtők között könyveket sorsolunk ki.

Vízszintes: 14. Hadsereg ve
zetője. 15. Zilina magyar neve. 
16. Van — németül. 17. . . .-fo
rog. 19. Megszólítás. 21. Varró
eszköz. 22. Zokog. 23. Eleség- 
növény. 25. Kérdés személyre. 
27. Tollforgató. 28. Latin kötő
szó. 29. Bányaváros. 31. Idő
sebb no. 33. Igekötő. 34. La
koma. 35. Teafajta. 37. Labda 
a hálóban. 38. Kötőszó. 40. 
Szükséges volna. 42. Rangjel
ző. 44. Honvédelmi Minisztéri
um. 45. Evőeszköz. 47. Dunán
túli folyó. 48. Károsan hat. 50. 
Azonos magánhangzók. 52. Női 
íév. 54. Meztelen kép, szobor. 
56. Sürgető szócska. 58. Pusz
tít. 59. Éneklő szócska. 60. Visz- 
szaüt! 62. Állat elejtésére tö
rekvő. G5. Tova. 66. Alatti hely
be. 67. Egyházi gyűlés. 69. Fo
hász. 70. Z. O. 71. Finom bor. 
72. Kerti építmény. 74. Kalauz 
nélküli. 75. Női név. 76. Jelen
leg. 78. Erdei gyümölcs. 79. S. 
A. E. 80. Numeró. 83. Római 
hatos. 85. Leveles faág. 86. Tö
rök sátortábor. 88. Papagájféle 
madár. 91. Férfinév.

Függőleges: 2. Étkezéshez elő
készít. 3. Kerek szám. 4. Meg
semmisülés. 5. Ki.s vízfolyás. 6. 
Közeire mutató szó. 7. Norvég 
és szovjet autójelzés. 8. város 
— angolul. 9. Tova. 10. Magyar 
Nemzeti Bank. 11. Bárium. 12. 
Sír. 13. Napszak. 18. Templo

Autómodelezés Sportmozaik
Az Ércbányász Modellező 

Klub április elején nagyszabá
sú rádióirányítású autómodell
versenyt rendezett az újme- 
csekaljai bázisán. Az országos 
versenyre rekord nevezés érke
zett. Á megjelent versenyzőket 
s a szépszámú érdeklődőt 
Kovács István, a MÉV pártbi
zottságának titkára üdvözölte 
és köszöntötte a kitüntetett 
sportolókat. Az évnyitó verse
nyen feltűnő volt a sok új 
autómodell rajthoz állítása, s bár 
a jó eredmények elmaradtak, 
de megfeleltek a szezonkezdet
nek. A versenyt sport és For
ma l kategóriában rendezték, 
ezen belül is különválasztva A 
és B osztályokat. A rajtnál hat 
autómodell várakozott az indí
tó jelre. Nézegetve ebben a 
nyugalmi helyzetben alighr 
gondolnánk, hogy összértékű 
3 millió forint. Ezeknek az au- 
tómodelleknck nemcsak az ára 
megdöbbentő, de a gyorsulásuk 
is. Álló helyzetből négy má
sodperc alatt 80—90 km/óra se
besség elérésére képesek az 
alig két lóerős motorral. így 
nem csoda, ha a szépszámú 
nézőközönség nem győzte kap
kodni a tekintetét, ha követni 
akarta a szerpentines vezetésű 
pályán a száguldó modellcso- 
dákat. Elsőként a sport kate
góriában induló autómodellek 
párharcát láthattuk, majd ezt 
követte a Forma l modellek 
öldöklő küzdelme. Az ered
ményhirdetéskor viszont hiába 
vártuk a hazai versenyzők do
bogóra szólítását, helyette meg 
kellett elégednünk az Orion és 
az egriek győzelmével. Ez is 
ritkán fordul elő, különösen 
hazai pályán, hogy a pécsi 
versenyzők nem állhatták a do
bogó valamelyik fokára. A cso
dán tehát túl vagyunk, jöhet
nek az eredmények.

K. M.

máról nevezetes község. 20. 
Műsorszervező szerv. 23. Er
kölcs. 24. Félévi egyetemi vizs
ga. 26. Diákotthon. 27. Szom
jas. 29. Tartó. 30. Német néve
lő. 32. E. O. 33. Takarmány. 36. 
Pán betűi. 39. Kényelmesen já
ró. 41. Becézett női név. 43. 
Alulra. 46. Szintén ne. 49. Fé
lig fontos! 51. Tojás — néme
tül. 53. L. T. 55. Tudományos 
tétel. 57. Thaiföld régebbi ne
ve. 61. Bazaltbánya a Dunán
túlon. 63. Nóta. 64. Som be
tűi. 68. Kettős betű. 71. Állami 
bevétel. 73. Német betűfajta. 
74. OTP fizeti. 77. Ünnepélyen 
beiktat. 79. Későn. 81. Szeszes
ital. 82. Jelenlegi. 84. Női név. 
85. Házikó. 87. Lantán. 88. 
Hosszmérték röviden. 89. K. N. 
90. Duma közepe. 91. J, N.

Juhász Károly
*

Lapunk április elsejei számár
ban közölt keresztrejtvény he
lyes megfejtése:

Három kis nyúl ül a réten, 
Mesebeli faluszélen.
Előttük egy halom tojás, 
Húsvét táján ez így szokás.

Könyvjutalomban részesül
nek: Benedikt Miklós (Kővágó
szőlős, Rákóczi út 46., 7673),
Mikola Jenő (Szentlőrinc, Pé
csi út 18/b., 1/6., 7940), Musch- 
berger Pálma (Anyag- és áru
forgalmi főosztály).

AZ OLIMPIAI Napok ’88 ren
dezvénysorozat keretében a kö
zelmúltban bonyolították le a 
tavaszi túrát. Az eseményen 
vállalatunkat tizenöt természet
járó képviselte. A következő 
erőpróba május 8-án lesz ke
rékpározásban. A mezőny 9.00 
órakor indul majd az Építők 
Üti Általános Iskola elől.

*
VÁLLALATUNKTÓL tizenkét 

csapat nevezett a labdarúgó 
SZMT Kupa küzdelmeire. A 
mérkőzéseket oda-vissza ala
pon rendezik a közeli napokban.

*
KÉTFORDULÓS körmérkőzé

ses asztalitenisz-versenyt ren
deztek a Kutató-mélyfúró 
üzemnél. Az elsőséget Nagy 
Gyula szerezte meg 100 száza
lékos teljesítménnyel. A máso
dik helyen Szilágyi Géza vég
zett, míg a harmadik helyezett 
Varga Béla lett.

♦
MÁJUS 13—15. között Verő

cemaroson rendezik az immár 
hagyományos Express Sportna
pok versenysorozatát. Az ese
ményen vállalatunkat 100 fia
tal képviseli majd.

ÁPRILIS végén megkezdő
dött a városi kézilabda-bajnok
ság. Vállalatunk férfi csapata 
a Posta, a Hunor, a MÁV és 
a Dózsa öregfiúk együtteseivel 
száll harcba a bajnoki címért. 
A lányokra még nehezebb erő
próbák várnak, hisz a nagy 
esélyes Zsolnay mellett a Pos
ta* az Anikó DSK, az 508-as 
DSK és az Élelmiszer ellen 
mérkőznek majd.

♦
Május 8-án Tatabányán ren

dezik a Vértes Kupa túraver
senyt, amelyen vállalatunk ter
mészetjárói is részt vesznek.

*
MÁJUS 14-én a Mecsek La

kóterületi Sport Egyesület pá
lyáin rendezik a vállalati láb- 
tenisz-bajnokságot. A nagysza
bású pénzdíjas versenyre má
jus 6-ig lehet nevezni a válla
lati tömegsportbizottságon.
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A fúvószenekartól a bruttósításig

Ülést tartott a vszb
Döntött a szakszervezeti 
bizalmi testületA vállalati szakszervezeti bizottság április 28-ai ülésén foglalkozott a MÉV koncert-fúvószenekarának helyzetével, tevékenységével, gondjaival, feladataival.

Apáthy Árpád, a nagymúltú és országos hírű együttes karnagya szóbeli kiegészítésében főként a gondokkal foglalkozott. Évek óta nem tudnak például megfelelő új hangszereket vásárolni, pedig a pénzük meg volna rá. Gond van az utánpótlással is. Az utóbbi időben előnytelenül változott a zenekaron belül a vállalati dolgozók aránya. Végtére is bár problémáik nem anyagi természetűek — a Vállalat biztosítja a működéshez szükséges feltételeket — mégis csak a pénz az, ami meghatározza lehetőségeiket.Itt van például a rádió- felvételek dolga. Néhány évvel ezelőtt a stúdiószereplések komoly bevételi forrást jelentettek a zenekarnak, ma viszont egy a fővárosba történő utaztatás olyan költséges, hogy többe kerülne a leves, mint a hús.Az együttes, amely ma már igen komoly reperto
IMegújulva újítva

Az alkotó ember dicséreteJelen helyzetünkben, ami- jellemző példája, hogy az kor tetteinket, cselekedete- energiamegtakarítás térülőinkét a hazaszeretet, a kö- tén a 10 évvel ezelőtti éveszös jövőnk iránti felelősség kell, hogy vezérelje, még inkább kidomborodik az újítók, a mindig újat, jobb megoldást keresők felelőssége, legyen az vájvégi, vagy műszaki dolgozó.Vállalatunknál nincs olyan tevékenység, vagy terület, ahol a termelékenységet, önköltséget, energiamegtakarítást, munkavédelmet, vagy a technológiát újítás, illetve találmány alapján ne javítottuk volna. Az 1986/87-es évek eredményei alapján újabb 36 fő érte el a Kiváló újító, feltaláló kitüntetéshez az előírt szintet, mely nagyon örvendetes, mint az is, hogy az újítók 65 százaléka fizikai dolgozó, de nagyon gyakori a fizikai-műszaki szerzők társulása is.Üzemeink újítási tevékenysége alapján az utóbbi két évben évenként 34 százalékos növekedés volt a hasznosított újítások számában. Feltűnően jó és gyors, pontos munkát végeztek a szakvéleményezők, műszaki vezetők, közreműködők, termelésirányítók és az ügyintézők egyaránt. A benyújtott javaslatok 90 százaléka eredményesen megvalósult.A műszaki-szellemi alkotások eredményeinek egy

árral rendelkezik, még nem készített lemezfelvételt, pedig ahhoz, hogy „jobban eladhassák magukat” nem ártana egy kis reklám. Igaz, a zenészek így is elég leterheltek, de főként olyan szereplések miatt, amelyek nem hoznak bevételt.
Mészáros István általános vezérigazgató-helyettes, a zenekar elnöke evvel kapcsolatban leszögezte, hogy 
(Folytatás a 2. oldalon)

Továbbra is sok a baleset

A „szegény” üzemet 
még az új rendelet is nyúzzaA vállalatunk munka- és egészségvédelmi helyzetét értékelő tanácskozáson — melyet negyedévenként tartanak a Központban — legutóbb a szokottnál is több szó esett egy bizonyos mutatóról. Az amúgy is vájvégi létszámhiánnyal küzdő bányaüzemeknél igen sok a balesetekből eredő kiesett műszakok száma. A kiesett műszakok pedig a termelé-

fűtőolaj-felhasználáshoz viszonyítva, 1987-ben 2000tonna fűtőolajjal kevesebbet használtunk fel növekvő fűtési igény mellett.Az iparjogvédelmi csoport kollektívája rugalmas, új elemeket alkalmaz, mint például előszerződés újítások kidolgozására, újítási pályázatok kiírása, felhívások a különösen fontos problémák megoldására, kisebb újítások rövidített értékelése, egyszerűsített eredményszámítás.Az újítások értékesítése érdekében az 1987. évben a BDSZ által megrendezett újítási kiállításon és anké- ton nyolc darab műszakiszellemi alkotás bemutatásával vettünk részt.Ezek a valóban jelentős eredmények annak köszönhetők, hogy a vállalati szak- szervezeti bizottság kezdeményezésére a műszaki, gazdasági és politikai vezetés újszerű módon támogatja a kreatív alkotó kezdeményezéseket, kialakította a megoldások hasznosításának érdekeltségi láncolatát, a tervezési, szervezési, pénzügyi, kutatási, termelési rendszerekbe beépítettük a műszaki alkotások hasznosítását elősegítő elemeket.
Berhiday Lajos

JHn vállalati szakszervezeti bizalmi testület az áp- 
Hjn rilis 28-ai ülésén elsőként arról döntött, hogy Kocsor Ferenc helyett — akit a MÉV vezér- igazgatója a közelmúltban az V. sz. bányaüzem igazgatójává nevezett ki — a jövőben Pál István főaknász képviseli a III. sz. bányaüzemieket a vállalati szak- szervezeti bizottságban. Ezt követően Gyulai Sándor, a vszb titkára számolt be az előző testületi ülés óta végzett munkáról. A küldöttek megszavazták, hogy a vállalati kollektív szerződés 1987. évi végrehajtásáról szóló beszámolót, az ez évi módosításokra tett javaslatokat, valamint a tavalyi termelési, gazdálkodási terv szociálpolitikai és munkavédelmi tervfejezetének végrehajtását értékelő jelentést együtt tárgyalják.
----------------------------------------jenQ vezérigazgatószóbeli kiegészítésében szólt arról, hogy a jövő tervezésében sok bizonytalansági tényezőt kell figyelembe venni. Sajnálatos, hogy a kollektív szerződés módosítását célzó javaslatok többsége nem tartozik vállalati hatáskörbe. Így a vezér- igazgató jórészt csak azokkal a kérdésekkel foglalkozott, amelyekben a vállalat vezetése dönthet.Felmerült például, hogy a havi fizetést ne tizenötödikén, hanem már tizedikén megkaphassák a dolgozók. A vállalat vezetése ezzel kapcsolatban úgy vélekedik, hogy ez semmi gondot nem oldana meg, csupán a bér- számfejtőknek okozna további problémákat, hisz r rendkívül sok pótlékot tartalmazó keresetek kiszámítása amúgy sem könnyű feladat.A vezérigazgató jóval nagyobb gondként említette a hűségjutalom kérdését. Tény ugyanis, hogy a hűségév első öt hónapja még a nem bruttósított bérek alapján számít a keresetbe.

si eredményeket befolyásolják, nem éppen jó irányban.
Túri Gyula, a biztonság- technikai önálló osztály vezetője röviden összegezve az I. negyedév tapasztalatait főként a III. és IV. sz. bányaüzemek baleseti helyzetével foglalkozott. Elmondta, hogy az említett időszakban mindkét üzemben biztonságtechnikai szemlét tartottak, ezek során komolyabb hiányosságokat nem tapasztaltak, ám a baleseti statisztikák riasztóak. Ez főként a balesetek gyakoriságára vonatkozik.Az ebből eredő kiesett műszakszám statisztikája enyhén szólva csalóka. Az év elejétől érvényes táppénzrendelet ugyanis a szabad szombatot és a vasárnapot is munkanapnak minősíti, így a mutató igencsak elszomorító, de ha a
(Folytatás az 5. oldalon)

Kommunista műszakok: A három bányaüzemben az április 23-ai kommunista műszakokon közel hétszázan jelentkeztek munkára. A Szolgáltató üzemben kettő- százhatan, míg az Ércdúsító üzemben — a folyamatos munkarend miatt — négy- száznegyvenkilencen végeztek munkát pihenőnapjukon, így dolgozva le a kommunista műszakot. Felvételünk a IV. sz. bányaüzemben, leszállás előtt örökítette meg a kommunista műszak résztvevőit. Csöndör László felvétele

Mészáros István általánoí vezérigazgató-helyettes I hatóan foglalkozott a ___(Folytatás a 3. oldalon)

— Kérem, először ismer
tesse meg velünk az adato
kat.— Tonnatervünket 109 százalékra, fémkilótervün- ket 115,1 százalékra, a vágatot 114,3 százalékra, a fúrást pedig 106,9 százalékra teljesítettük. Fejtési teljesítményünk 105,3 százalékos volt, s vágaton ugyanez a szám 106,6 százalék. Mindezt 98,4 százalékos vájvégi létszámmal értük el.

— Bár ezek az eredmé
nyek önmagukért is beszél
nek, nézzünk egy kicsit mö
géjük is. Milyen körülmé
nyek között érték el őket?

Felvételünkön Gál Dezső villanyszerelő tokozott szerelvényen dolgozik. Csöndör László felvétele
„A jó indulás biztosíték lehet 
a sikeres folytatásra”

Az V. számú bányaüzem 
I. negyedéves eredményeiről
Jól sikerült az évkezdet az V. sz. bányaüzemben. Az I. negyedév mennyiségi, minőségi, teljesítmény- és baleseti mutatói egyaránt kiemelkedő eredményekről tanúskodnak. A részletekről és a körülményekről dr. Tisza Istvánnal, az üzem főmérnökével beszélgettünk. — A mi indulásunkat is befolyásolta a bérbruttósítások körüli vita, a sok tisztázatlan kérdés. Éppen ezért hangsúlyozott dicséret illeti bányászaink és a műszaki állomány munkáját, hozzáállását, hiszen a problémák ellenére ebben az időszakban is teljesítménynövekedést értek el.

— Mi jelentette a legna
gyobb gondot?— Mint évek óta mindig, most is létszámhiánnyal küszködünk. Negyedéves szinten — a fizikaiaknál — átlag 32 fő hiányzott (azóta már 60 fő körül alakult). Ennek kisebb része a váj- végen, a nagyobb pedig a szállításnál éreztette hatását.

— Hogyan lehetett ezt 
egyensúlyozni?— Két módszerrel éltünk. Mivel a szállítási dolgozóknál elég nagy a mozgóbérhányad, így a premizálás területén tudtunk lépni, azaz a műszakba járókat jobban meg tudtuk fizetni. Ez volt az egyik, a jobb megoldás. A rosszabb pedig az, hogy vissza kellett tartanunk a fizetett szabadságok kiadását, s ez a kiszolgálóknál közel 2000 — időarányosan ki nem vett — szabadságot jelent. Sajnos ez később szinte biztos, hogy visszaüt majd.

— Miként alakultak a 
táppénzes műszakok?— Nagyon rosszul. Márciustól — főleg a vájvégi- eknél jelentős az emelkedés. A gyors „információ- áramlás” következtében egyre többen rájöttek, hogy

(Folytatás az 5. oldalon)
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Új arc a KISZ közéletben

Várnagy Ferenc

A közelrjaúltban a KISZ MÉV Bizottság Réfi Mi
hályt, a IV. sz. bányaüzem KISZ-titkárává történt megválasztása következtében, agitációs és propaganda funkciójából felmentette és vele egyidőben Várnagy 
Ferencet agitációs és propaganda felelőssé kinevezte.Várnagy Ferenc az építőipari szakközépiskola elvégzése után a BÉV-nél he

lyezkedett el. 1982-ben, mint kőműves szakember került az Anyag- és áruforgalmi főosztályhoz. Egy, év múlva bevonult katonának és leszerelése után folytatta félbeszakított munkáját. Felettesei hamar felfigyeltek az agilis fiatalemberre és a korábbi munkakörét felcserélte az állóeszköz-raktárosi feladatok elvégzésével. A KISZ-mozgalomba már középiskolás korában bekapcsolódott, elsősorban a sportügyek intézésében és , szervezésében bontogatta ' képességeit. Ezt tovább növelte előbb a BÉV-nél, majd a MÉV-nél szerzett tapasztalatokkal. Ez év elején pedig tagja lett a KISZ MÉV Bizottságának.Arra a kérdésre, hogy miért esett pont rá a választás, nagyon őszintén és minden nagyképűség nélkül mondotta:— Ügy érzem, az eddigi KISZ-mozgalomban végzett tevékenységem és talán a jó személyes kapcsolataim kialakításának is tudhatom megválasztásomat. Azzal is tisztába vagyok, hogy erre a tisztségre még sokan alkalmasak lettek volna.K. M.

parlament elé vinni?— Vállalati hatáskörbena felvetett kérdések nagy része rendezhető, persze

A KISZ-élet hírei
A KISZ MÉV Bizottság a „Ki 

minek mestere” vetélkedősoro- 
zaton belül vállalati lakatosve
télkedőt szervez. Helye: Szol
gáltató üzem. Ideje: 1988. má
jus 29. Az indulókat az üzemi 
KlSZ-bizottságok nevezik a ver
senyre, melyen gyakorlati, 
szakmai, balesetvédelmi és el
méleti szakmai, politikai felada
tokra kell megfelelni. A részt
vevők rajtpénzben, az első hat 
helyezett pedig Üzemigazga

tói, Vezérigazgatói és a KISZ 
MÉV Bizottság versenydíjaiban 
részesülnek.

AZ ÉVES alapszervezeti tit
kárképzés keretén belül dr. 
Koltai Dénes, a JPTE tanszék- 
vezetője tart előadást. Helye: 
Ságvári Endre Művelődési Ház 
politikai kabinet. Ideje: 1988. 
május 18.

XIX. JARÖRVERSENY kere
tén belül a MÉV Ifjú Gárda 
csapata terepversenyen vesz 
részt. Helye: Balatonakarattya. 
Ideje: 1988. május 20—21—22.

Az „uránszázad” Kisvaszaron99
Ez év áprilisában az „urán

század” tagjai ismét birtokuk
ba vették a kisvaszari kiképző- 
bázist, hogy az éves kiképzé
si tervnek megfelelően végre
hajtsák az éjszakai lövészetet. 
A harcszerű lövészeten minden
ki megméretik, az egyén, a 
raj, a szakasz és a század is.

Megkértük Csóti Imre szá
zadparancsnokot, hogy a lap 
korlátozott lehetőségein belül 
adjon rövid értékelést a mun
kásőrök Kisvaszaron végzett 
munkájáról.

— Talán azzal kezdeném, 
hogy a körülményekhez képest 
a század minden tagja becsü
letes helytállást és magatartást 
tanúsított a két nap folyamán. 
Nem panaszként mondom, de 
tudni kell, hogy az immár ne
gyedik alkalommal táborozó 
századnak még nemigen volt 
szerencséje az időjárással. Így

a lövészetet is esőben, sárban 
hajtottuk végre, igen jó ered
ménnyel. Ezen kívül nagy 
hangsúlyt fordítunk a munkás
őrök elméleti, politikai neve
lésére is. így a kiképzés során 
meghívott előadók tartottak 
előadást az aktuális kül- és 
belpolitikáról, de ugyanilyen 
tájékoztatást tartottak a rend
őrség szakemberei is. A szoros 
együttműködést és a példás 
fegyverbarátságot jellemzi, hogy 
a rendőrség minden évben 
megtartja a tájékoztatást és az 
elhangzó kérdésekre maradék
talanul válaszolnak. Egyszóval 
a század személyi állománya 
az időjárástól függetlenül rend
ben végrehajtotta az előirt fe
ladatokat, amiért csak dicséret 
illeti őket.

— Lesz-e a századnak az I. 
félévben még nagyobb igény- 
bevétele?
— Ennél nagyobb már nem 

lesz. Májusra van meg egy ki
képzési nap, emellett pedig 
részt vettünk a május 1-jei ün
nepségek biztosításában.

ifj. Varga Győző

fi szakszervezeti 
élet hírei

KIVÉTELES méltányosságbó! 
ismét engedélyezte az Orszá
gos Társadalombiztosítási Fő- 
igazgatóság a keresetkiegészité- 
sek megállapításánál az 1987. 
évi egyszeri jutalom és egyéb 
kitüntetés címén kifizetett ösz- 
szegek figyelmen kívül hagyá
sát. A keresetkiegészítés rend
szerének korszerűsítése folya
matban van, e kérdés rendezé
sét a Jogszabályok módosításá
nál figyelembe fogják venni.*

A KÜLFÖLDI csereüdültetési 
szerződések megkötésekor
mindkét fél kérte, hogy egy
más üdülőit a dolgozók jobb 
tájékoztatása érdekében megis
merhesse. A csehszlovák urán
bánya 8 üdültetési felelőse áp
rilis 25—27-én megtekintette a 
balatonfüredi, balatonmária-für- 
dői, orfüi és harkányi üdülő
ket. Vállalatunk üdültetési fe
lelősei május 10—13-ig utaznak 
Medlovba, Harakovba és Tát- 
ralomniczra. *

SZAKSZERVEZETI nap volt 
május 5-én a Szolgáltató üzem
ben.

Hogyantovább?

A küldöttparlamenten felelősség- 
teljes volt a feladatmeghatározásállalatunk üzemeiben február 14 és március 25. lékát elviszi az adó, tehát közötti időszakban tartották meg az ifjúsági nem érdekeltek abban, hogy, parlamenteket. Részvétlenség miatt az Anyag- dolgozzanak,és áruforgalmi főosztályon, valamint a Központban a — Felvetették az albérle-

j parlamenteket ismét meg kellett hirdetni. A küldött- ti díjak drasztikus emelke- • parlamenten elhangzottakkal kapcsolatban kérdeztük dósét, s ezért kérik az al-Mészáros István vezérigazgató-helyettest, a vállalati if- bérleti hozzájárulás meg- í júsági bizottság elnökét. emelését. Ugyanígy felvetették a munkahelyi gépek,
— Hogyan értékelte a zett „slágerkérdések”, me- berendezések rossz állapo-

küldöttparlament az üzemi lyekkel többségében min- tát, a technikai fejlődés le- 
parlamentek munkáját, ak- den hozzászóló foglalkozott, lassulását. Továbbá a mun- 
tivitását? összességében ön Ezek a következők: kásszálló feltételrendszeré-
hogyan értékeli a vállalati — Bér, jövedelmi viszo- nek, valamint a bér- és ösz- 
parlament munkáját? nyok, drasztikusan neheze- tönzési rendszerünk fogya-— Az üzemi parlamenté- dő megélhetési körűimé- tékosságait.ken a mai helyzetnek meg- nyék, melyek elsősorban a _ vállalati hatáskörben felelően őszintén, nyíltan fiatalokat sújtják. A válla- mikor és milyen kérdéseket mondtak véleményt fiatal- lat bérkiemeltsége régen tu^nak rendezni? Milyen jaink az elért eredmények- megszűnt, még a bányásza- Erdőseket kell a felsőbb ről, gondjaikról, meglévő ti ágazaton belül is elma-problémáikról. Helyt adtak radást éreznek. Véleményük aggódásuknak, a mindenna- szerint ilyen jövedelmeket pi életüket meghatározó más iparágban is lehetkérdéseknek. Az üzemi par- szerezni, ezért nem érdeke a kívánt, elvárhatólamentek nem mindegyiké- a mai munkavállalónak ne- mértékben, mert a feltétere volt ez persze jellemző, héz bányamunkát vállal- lek a végleges megoldások- Tapasztaltunk közömbössé- nia. hoz nem adottak, várható-get, fásultságot, ennek okát — Tűrhetetlenül kevés a an hosszabb távon számol- többen is megfogalmazták, lakás, túl drágák, a fiata- hatunk csak feloldásukkal. Mondván, minek mondjuk, jok nem tudják azt megfi- Például: a nyugatról be- úgy is tud róla mindenki! zetni. Albérleti körűimé- szerzett bányagépeink ellá- De nem történik semmi! nyék között családot alapi- fásában hosszabb távon— Az 1988. évi ifjúsági tani, eltartani hosszútávon gondjaink lesznek. Ilyen tí- parlament olyan időszakban nem lehet, hiszen a meg- pusú új gépek beszerzésékerült megrendezésre, ami- szerzett jövedelmekből nincs nek lehetőségei korlátozóikor népgazdaságunkban, mód takarékosságra, mert tak, bizonyos géptípusok politikai, társadalmi éle- azj elviszik a magas albér- nem beszerezhetők. A feltünkben változások mennek tetí költségek. A népgazda- vetett kérdések, javaslatok végbe. Számos új kérdést sag teherbíró képességén folyamatosan beépülnek felvetve, hogyan tovább? belül úgy kell a terheket terveinkbe, s ezek a követ- Ezt a problémakört a fia- elosztani, hogy a mai ifjú kezők: növelni kívánjuk az tatok jól értékelik és szén- korosztály a lakásmegszer- albérleti hozzájárulás támo- vedélyesen, kritikusan ve- Z£s lehetőségeiből ne legyen gatási összegeit. Az új hely- tik fel korosztályuk életét kizárva. Szorgalmazták a zetnek megfelelően kollek- biztosító, élet- és munkakö- vállalati lakásépítés fel- tív szerződésünkben újra rülményeiket nehezítő kér- gyorsítását, kérték, hogy a szabályozzuk a lakástámo- déseket. Ez fakad persze - vállalat vezetői törekedje- gatási, türzsgárda-, munka- abból is, hogy a mái fiatal- nek olcsó, kisméretű laká- verseny-, üdültetési szájaink nemcsak egyszerűen sok építésére úgy, hogy az bályzatunkat.fiatalok, hanem többségé- a fiatalok számára megfi- — Az ágazati parlamen- ben családjaik jövőjéért, ki- zethető legyen. ten, véleményem szerint, asebb kollektívák életéért is — Foglalkoztak felelős- küldötteknek fel kell vet- felelősek. séggel a munkaerő helyze- nie mindazokat a kérdése-— A parlament munkáját tünkkel, az új dolgozók fo- két, amelyek a vállalat fianem nehéz értékelni, hiszen gadásának, betanításának táljait foglalkoztatják. Még alapvetően aktív, felelős- problémájával, a „bányá- akkor is, ha abban vannak ségteljes feladatmeghatáro- szati keresetkiegészítés” vállalati hatáskörű kérdé- zás történt. A vállalat gaz- rendszer kérdéseivel, mely- sek is. A fő gondok hang- dasági, politikai vezetésé- bői kiemelték: nagy vív- súlyozott megfogalmazásai nek feladata, hogy ifjúsági mány az uránbányászok a következők lehetnek: bizottság segítségével és számára, de vannak prob- — A fiatalok lakáshozju- munkaprogramján kérész- lémái a rendelet végrehaj- fásában kedvezőbb társa- tül megválaszolja a felve- fásának. Véleményük sze- dalmi feltételek megteremtett kérdéseket. Másrészt rint a rendeletalkotók szán- tésének kérdései. A bányá- intézkedéseinkben fiatalja- déka nem lehetett az, amely szati keresetkiegészítés mi- ink lássák visszaköszönni most bekövetkezett a sze- nisztertanácsi határozat el- törekvéseiket, igényeiket. mélyi jövedelemadó rend- lentmondásainak feloldása.

— A küldöttparlamenten szer miatt. A társadalom A bányászat, benne az urán-
milyen kérdések foglalkoz- célja és az egyén célja is bányászat bér- és jövedel- 
tatták a fiatalokat? csak az lehet, hogy a bá- mi viszonyainak problema-— Gazdasági, társadalmi nyából kiemelt dolgozók to- tikája. A bányászat, uránéletünk szinte valamennyi vábbra is munkát végezze- bányászat elismertségének, kérdésével, s ez jelzi fel- nek, amely hasznos a tár- presztízsének helyreállítása készültségük, érdeklődésük sadatom számára. Miután á — mondotta befejezésül sokrétűségét. Természetesen jövedelmek összeadódnak. Mészáros István. vannak kiemelt, úgyneve- az új kereset 50—60 száza- Veress T.
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tartott
a vszb

(Folytatás az 1. oldalról)
Iegyes ünnepségekén, rendezvényeken méltányossági okokból továbbra is vállal majd térítésmentes szereplést, de egyébként csak ott és akkor játszanak majd, ahol megfizetik a szereplést.A testület több tagja is azon a véleményen volt, hogy bevételi források növelésével kell a zenekarnak a működési feltételek egy részét előteremteni.Ezt követően a vszb a személyi jövedelemadó bevezetése érdekében végzett bérbruttósítás végrehajtásának a tapasztalataival foglalkozott.Az írásos előterjesztést készítő közgazdasági munkabizottság vezetője, Hor

váth Sándor szóbeli kiegészítésében utalt arra, hogy a bruttósítás miatt a teljes munkaidősök kereset tömege 33,6 százalékkal nőtt.Az új alapbéreket a tavalyi tényleges keresetek alapján lehetett megállapítani és a munkahelyi pótlékok többségét alapbéresíte- ni kellett. A legtöbb gond— és a munkabizottság főként ezekkel a problémákkal foglalkozott — a föld alatti munkakörben tevékenykedők és ezen belül a teljesítménybéresek keresetével volt.Ennek egyik oka, hogy a hatályos jogszabályok és azok módosításai, valamint az ezzel kapcsolatos irányelvek későn kerültek kiadásra. Ez azonban nem lehet mentség arra, hogy a bruttósítást nem egy dolgozónk esetében rosszul végezték. Egyes üzemeink túlságosan is bíztak a számítógépes programokban — amelyekről utólag kiderült, hogy nem éppen tökéletesek, máshol pedig (mint azt a belső ellenőrzési osztály vizsgálatai során megállapította) nem a szakemberekre bízták ezt a rendkívül kényes és nagy felkészültséget igénylő munkát.A felmerült gondokat folyamatosan orvosolják, a tévedéseket korrigálják, de a közgazdasági munkabizottság javasolta, hogy a vszb júniusban ismét tűzze napirendre a bruttósítás kérdését.Ez szükséges azért is, mert főleg a váj végiek esetében— ahol a legmagasabbak a keresetek — a személyi jö- vedelmadó jelentős hatással lesz a hűségjutalmakra. Igaz, a BDSZ mindent elkövet annak érdekében, hogy a hűségjutalom más adózási normák alapján kerüljön elbírálásra, de a halványnál is halványabb a remény arra, hogy a pénzügyi kormányzat ennek a kérésnek eleget tesz.Szembe kell tehát nézni avval, hogy bányásznapkor— nem is kicsit — vékonyabbak lesznek a borítékok, mint az elmúlt esztendőben. Nógrádi Gábor

Megjelenik kéthetenként 
Előfizetési díj egy évre: 

55,20 Ft 
Előfizethető: 

a szakszervezeti 
bizalmiaknál Ny-623-4

Április 21—23-a között tapasztalatcsere céljából látogatást tettek vállalatunknál a Borsodi Szénbányák Vállalat szakszervezeti bizottságának munkatársai. Ennek során ismerkedtek dolgozóink élet- és munkakörülményeivel, a járadékos rendszer bevezetésének tapasztalataival, megbeszélték a bruttósítással kapcsolatos problémákat, tárgyaltak a csereüdültetés továbbfejlesztésének lehetőségeiről. A megbeszéléseken a Mecseki Szénbányák Vállalat szakszervezeti bizottságának a munkatársai is részt vettek, Csöndör László felvétele

Fiatalok
figyelmébe!

Május 24-én 15.30 órakor a 
Központ nagytermében vállala
ti fórumot tartunk, melyen 
Kablár János elvtárs, vállala
tunk küldötte tart tájékoztatót 
az Országos Pártértekezlet ese
ményeiről és hangulatáról.

Minden érdeklődőt szeretettel 
várunk.

KISZ MÉV Bizottság
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Akik végigrohanják a munkaidőt

Felvételünkön balról jobbra Kátolyi István csoport- vezető, Tömör László és Balázs Tamás lakatosok munkavégzés közben láthatók. Bálint Jenő felvételeAz V. sz. bányaüzem 4. szintjén Kátolyi István lakatos csoportvezető a műhelyükben nem éppen rózsás kedvvel fogad.— Legalább 7—8 ember kellene — mondja — ahhoz, hogy jól menjen itt a csoportnál a munka. Két szint, a 4. és a 2. tartozik hozzánk. Jelenleg hárman dolgozunk, ketten táppénzen vannak. Három embernek rengeteg a munka, nagy a terület, amit csak rohangálva lehet bejárni úgy, hogy az ember lehetőleg mindig és akkor legyen ott, amikor és ahol pont lakatosra van szüksége a csapatoknak.— Újításokkal próbálom könnyíteni a munkánkat, de erre sincs nagyon idő, kutyafuttában csináljuk. Most például — mutat számomra valami ketrecszerűségre — ezt az andószállí- tó szánkót, amibe hat kanna andó fér, könnyen felhúzható a fejtésbe, s ha fel is dől, nem borulnak ki a kannák. A másik újítás — száguld ót a csoportvezető a műhely másik végébe — a fejtésekhez használt vizestömlő kiváltása, colos csővel. Ezek gyorscsatlakozóval kapcsolhatók egymásba, tetszés szerinti hosszúságban, s előnyük, hogy nem lyukadnak, nem hasadnak, nem kell állandóan
Döntött a szakszervezeti 
bizalmi testület

(Folytatás az 1. oldalról) helyzettel. A vállalat továbbra is mindent megtesz azért, hogy dolgozóinkat lakáshoz juttassa. A jó szándék azonban nem elég, sőt még az a mintegy 80 millió forint sem oldja meg a problémákat, amit a MÉV lakástámogatósra fordít. Ennek jelentős része ugyanis csupán a jövőbeni szentlőrinci és patacs-nyugati építkezések közműhozzájárulását fedezi.Arra alig van remény, hogy ez évben a vállalat jelentősebb számban kapjon lakást a tanácstól, illetve az OTP-től. Ezért a jövőben — még az igencsak szűkös keretek között is — a vállalat azt tervezi, hogy minden olyan megoldást támogat, amely dolgozóink lakásgondját rendezi, így például a családiház-vásárlás- hoz is támogatást nyújt.
Túri Gyula biztonságtechnikai osztályvezető főként azokról a változásokról

foltozni. S, ami nem elhanyagolható szempont még, hogy a csapatnak nem kell a fejtésből a vágatba le-fel mászkálnia, hogy lezárja a tömlőt, mivel ez a cső a íeltörésfejben egy golyós csappal zárható, nyitható.— Visszatérve a csoportunkra, ketten vagyunk idősebbek, a többiek, hárman fiatalok. Ök úgy tűnik maradnak, tudják és akarják ;is csinálni ezt a föld alatti lakatosmunkát. Én hatvan- kilenc óta dolgozom az üzemben, lakatosként kezdtem, de a bányászatban ötvennyolc óta dolgozom, a szenesektől kerültem ide az üzembe. Apám, nagyapám is bányász volt, így talán érthető, hogy annak idején én is a bányászatban helyezkedtem el.— Sok fiatal megfordult a kezem alatt. Volt aki a magasabb keresetért csapatra kérte magát. Volt, aki ugyanezért a pénzért a napszinten, más vállalatnál helyezkedett el, de akadt olyan is, aki közölte, hogy leszámol, mert ennyit ezért a pénzért nem hajlandó rohangálni. Kérte. szóljak majd akkor és ő szívesen visszajön, ha legalább kerékpárt rendszeresítenek a föld alatti lakatosok munkavégzéséhez — mondotta végezetül fanyar mosollyal a csoportvezető. V. T.
szólt, amelyeket az új táppénzrendelet eredményezett. Tény, hogy igen sokan, főként anyagi megfontolásból mindent megtesznek azért, hogy betegállományba kerülhessenek. A becsületesen dolgozó embereken is múlik, hogy megváltozzon ez a helyzet.

Gyulai Sándor, a vszb titkára azt javasolta, hogy az albérleti hozzájárulás — bár az csak Pécs és Szent- lőrinc területére érvényes — az általános vezérigazgató-helyettes méltányossági alapon, egyéni elbírálás alapján, engedélyezze, engedélyezhesse a vállalati támogatást más településekre is.A testület egyetértett az elhangzottakkal, majd döntött a szakszervezeti hatáskörbe tartozó érdekeltségi alap 1987. évi felhasználásáról, az 1988. évi jólétikulturális célú költségek felhasználási tervéről.Nógrádi Gábor

Látogatásom a Szolgáltató üzemben épp a reggeli idejére esett. Voltak, akik annak rendje és módja szerint fogyasztották reggelijüket, míg mások a falatozás mellett a szombati Belgium—Magyarország focimeccset értékelték ki. Tá
csi László brigádvezetőt hiába kutattam szemeimmel — egy fiatalember készségesen elirányított a lakatosműhelybe. Az iparitanulók műhelyében fiatalos kacaj fogadott. Jöttömet ecsetelve, Tácsi László elővette a brigádnaplót, nehogy valami fontosat kihagyjon a brigád munkájának bemutatásakor.— Mióta nem dolgozom helyileg a csoporttal — jobbára csak az elmondottakból értesülök a sokszor fejtörést okozó feladatokról. Ez azért nem azt jelenti, hogy kívüálló vagyok. A brigád megalakulása óta „petőfis” vagyok és maradok is. Az iparitanulókkal két éve foglalkozom.— Ennyit zárójelben. A brigád — elfogultság nélkül mondhatom — nagy hangsúlyt fektet és fektetett kezdettől fogva a pontos és folyamatos munkára. Fő feladatunk a bányaüzemek nagyobb felújítási igényeinek kielégítése, új, saját tervezésű berendezések gyártása, esetenként bányabeli szerelések kivitelezése. Egyedi darabok gyártásával foglalkozunk, illetve a mű
MEGKÉRDEZTÜK:

Mit tesz a vállalat 
a GHH-terén?A III. sz. bányaüzem VI. körlet dolgozói a legutóbbi (IV. sz.) szakszervezeti információs jelentésben azt írták, hogy a jelenlegi GHH géppark kiöregedett és már többet állnak a műhelyben, mint amennyit dolgozni lehet velük. Miért nem tudja a vállalat megoldani a GHH-k beszerzését?A felvetésre Kárpáti Já
nos, a vállalat gépészeti osztályának vezetője válaszol.— Ahol a geológiai körülmények lehetővé teszik az LHD technológiát, igyekszünk használni a hagyományos bányaművelési módszerekkel szemben, mert a nagyon szűkös vájvégi létszám miatt — a nagyobb fajlagos teljesítmények érdekében — használnunk kell az önjáró gépeket.— Már korábban — amikor még nem volt „devizakorlát” — éreztük, hogy keresni kell azokat a megoldásokat, amivel ezeket a nyugati piacról beszerezhető eszközöket ki tudjuk váltani. Sajnos objektív probléma, hogy a kelet-európai gyártmányú dízelmotorok a mi viszonyaink mellett nem használhatók.— Az ismert devizagazdálkodási okok miatt — annak ellenére, hogy minden lehetséges fórumon eljártunk, érveltünk szóban és írásban — gépvásárlásra pénzt nem kaptunk. Marad tehát a csehszlovák PN— 1700-as típusú alapgép Deutz-motorral való felszerelése.— A Deutz-motorokat — amelyek ára darabonként 18 500 DM — most még sikerült baráti kapcsolatok révén forintért megszerezni, így 2 db új PN gépünk lesz rövidesen, de hogy a jövőben mi lesz, ezt megjósolni nem tudom. Természetes. változatlan igyekezettel keressük a megoldást.

Vállalat kiváló brigádja 
Petőfi Sándor szocialista brigád

A nagymúltú „egyszívű” brigád.helymunka után a helyszínen való összeszereléssel. Mivel gyakorlatias emberek vagyunk, több ízben teszünk hasznos észrevételeket, miként lehetne célszerűbbé tenni a gyártást. Az elgondolásainkból egyet- kettőt újításként is kidolgozunk.— Bár életünk nagy részét a gazdasági munka tölti ki, azért közösségi életet is élünk. Ez azért is fontos, mert az őszinte, baráti
A "harangöntő" aknaácsok

Nemes Károly és Menus János aknavájárok előkészítik a vezérléceket, a bányába történő leszállításhoz.A mozdonyszín mögött kis műhelyépület a III. sz. bányaüzem aknaács brigádjának támaszpontja. Innen indulnak rendszeres „bevetésre” a Nemes Károly vezette kollektíva tagjai, legfőképp a 13/21-es vakaknában folyó munkálatokra.— A vezérlécet, pontosabban a vezető gerendákat cseréljük ott — magyarázza a brigádvezető. — Tavaly júniusban azt a feladatot kaptuk, hogy helyezzük üzembe. Amikor kibontottuk, emlékszem, pokolian szenvedtünk. Olyan volt a hőség, hogy azt korábban el sem tudtuk volna képzelni.— Szeptemberre lecseréltük a vezérléceket — fűzi tovább a gondolatot Menus 
János aknavájár — és végeztünk a szerelési munkák nagy részével, ám decemberben kezdhettük az egészet elölről...— Sajnos így igaz — veszi át a szót Matyasovszky 
László, a szállítási körlet vezetője. — A rendkívüli meleg és a magas páratartalom ugyanis a vadonatúj vezérléceket ilyen hamar kikezdte. Azt hiszem nem kell azt hangsúlyozni, hogy a biztonságos szállítás szempontjából ez mit jelent.

kapcsolatok a munkahelyen kívüli összejöveteleken alakulnak ki igazán. A munka során néha előfordul, hogy vitatkozunk, összeszólalkozunk egymással, de egy családi esten ilyesmi elképzelhetetlen. A családtagjainknak is volt idejük össze- bargtkozni egymással, hisz heten jelen voltunk a brigád rnegalakulásánál, s a többiek is egy-két kivétellel több mint 10 éve a cég-

— Nyilván újakat kell 
beépíteni.— Pontosan. Jelenleg kísérletképpen úgynevezett ragasztott vezérléceket építünk be. Az előzetes kísérletek alapján úgy tűnik, hogy ezek jóval ellenállóbbak, jobban bírják az igény- bevételt. Persze a brigád nem csak a 13/21-es vakaknában dolgozik. Hozzájuk tartozik még a K—2-es, a K—3-as és a déli vakakna revíziója és karbantartása is. Nem beszélve az egyéb famunkákról.Közben körbevezetnek birodalmukban és bár a körfűrész meg a szalagfűrész ilyenkor reggeli idején némán mered a farakásokra, nem unatkozhatnak. Éven

VÁLLALATI ÉS ÜZEMI TERVMUTATÓK 
(KIEMELT) TELJESÍTÉSE az év elejétől (1988. I—IV. hónap)

VÁLLALAT
fémtermelés kg 
vágathajtás fm 
létszám fő
geológiai mélyfúrás fm

ÉRCDÚSÍTÓ ÜZEM:
vegyi feldolgozás t

BANYAÜZEMEK:

nyersérctermelés fkg 
vágathajtás fm

Csöndör László felvételenél vannak. Mivel egyik feleség ismeri a másikat, ezért nem zúgolódnak, ha egy-egy délutánt kollégánknál töltjük családiház-, vagy pinceépítéssel.— A második gazdaság, illetve a kiskertek elszívó hatását mi is érzékeljük, de ez nem olyan mérvű, hogy a brigád megszűnésén gondolkodnánk! Helstáb Judith
te több mint 30 ezer fogazott fészkét gyártanak, de itt csinálják a légajtókat, itt fúrják ki a talpfákat is.A létszám kapcsán szóba kerül, hogy bizony kevesen vannak és rengeteg a túlműszak. Nem panaszkodnak, mert így jól keresnek, csak nehogy valaki védeni kezdje az érdekeiket, mert túlóra nélkül bizony jóval vékonyabb volna a boríték.— Az az igazság — mondja a brigádvezető —, hogy mondjuk egy vájár nem szívesen jön el aknavájárnak. Annyit sem keresne, mint csillésként a termelésben. Ráadásul érthető okból az aknában többnyire a hétvégeken végezzük el a komolyabb munkákat.— A létszámhiány valóban gondot okoz — veszi át a szót a körletvezető. — Tavaly a brigád két oszlopos tagja nyugdíjba vonult. 
Schmidt Nándor és Wald 
Ferenc kiváló szakemberek voltak, nehéz is őket pótolni, de olyan kiváló kollektíva ez, ami képes rá. Nem véletlenül nyerték ' el az Üzem kiváló brigádja címet.— Többnek közülünk két szakmája is van — mondja Nemes Károly. — A kőművesmunkától az asztalos teendőkig sok mindent képesek vagyunk ellátni. Múltkor egyébként a főnök — mutat mosolyogva a körletvezetőre — azt mondta, egy ilyen brigádnak harangot is kell tudni önteni.N. G.—Cs. L.
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Aoxte
az információkban felvetett kerítésekre

1. Az Ércdúsító üzemből ve
tették fel: Jó lenne, ha a ba- 
latonmária-fürdői kempingben 
22.00 óra után is vissza lehet
ne menni. Továbbá azt kérde
zik, hogy nem vállalati dolgo
zók miért kapnak ott üdülési 
lehetőséget?A kérdésre Gyulai Sán
dor, a vszb titkára válaszolt.— Intézkedni fogok, hogy a máriai kempingbe gyalogosan 22.00 óra után is lehessen bemenni, a vagyon- és életbiztonság miatt a gépkocsival történő behajtást továbbra sem engedélyezzük.A másik kérdésre a válaszom: Balatonmária-für- dőn a Budapesti Forradalmi Ezreddel szocialista szerződésünk van. Ennek értelmében meghatározott létszámmal a teljes szezonban nyaralhatnak a bala- tonmáriai és a balatonfüredi üdülőnkben. A szerződés kölcsönös előnyöket biztosít mind vállalatunknak, mind a forradalmi ezred számára. A kempingben egyedi kérelmek alapján — korlátozott számban — a vállalati szakszervezeti bizottság engedélyével lehetnek idegenek, sőt bizonyos esetekben a vállalatunknál dolgozó lengyel bányászok, valamint az NDK és Cseh-- szlovák testvérvállalat részére is biztosítunk kempingezési lehetőséget. Mivel itt is a kölcsönös elő
A bányász szakszervezeti 
míívelődési otthonok jövőjérőlA Művelődési Minisztérium és a SZOT az elmúlt évben irányelveket adott ki a művelődési otthonok helyzetének, tartalmi és gazdasági munkájának elemzésére. A Bányaipari Dolgozók Szakszervezete napjainkban méri fel az irányítása alá tartozó 45 művelődési otthon helyzetét és működésének várható feltételeit 1990-ig.A 45 művelődési intézmény egyike a MÉV Ság- vári Endre Művelődési Ház. Az április 19-ei megbeszélésen Bónis János, a BDSZ kultúr-, agitációs és sportosztályának vezetője elmondta, hogy a bányász művelődési otthonok az elmúlt időszakban jelentős szerepet vállaltak a bányászlakta települések — a Ságvári Endre Művelődési Ház esetében egy városrész — kulturális ellátásában.A helyi tanácsok viszont alig vagy egyáltalán nem vállaltak részt az intézmények fenntartásában (Pécs Megyei Város Tanácsa évi 20 ezer forinttal és esetenként 1—1 amatőr együttes támogatásával járul hozzá a Ságvári Endre Művelődési Ház költségeihez.A jelenlegi gazdasági körülmények között ez a helyzet tovább tarthatatlan. A BDSZ törekvése, hogy a következő évekre az intézmények helyzetének alapos
Segélyakció

A Romániából áttelepültek 
megsegítésére gyűjtési akció 
indult vállalatunknál is. A le
bonyolítással a vöröskeresztes 
alapszervezeteket bízták meg. 
Az eddigi munka eredménye
ként mintegy 70 ezer forint 
gyűlt össze, mely összeget az

nyök játszanak szerepet, így a jövőben is biztosítunk ilyen lehetőséget, természetesen a vállalati dolgozók érdekét figyelembe véve.
2. Az Anyag- és áruforgalmi 

főosztálytól többen kérdezik, 
hogy miért nem a felhagyott
II. sz. bányaüzembe telepítik a 
Paksi Atomerőmű radioaktív 
hulladékait?A kérdésre Érdi Krausz 
Gábor szervezési és számítástechnikai osztályvezető válaszolt.— A kérdést 1982-ben országos zsűri előtt megvizsgáltuk. A végkövetkeztetés szerint a MÉV felhagyott bányatérségei a kőzet repe- dezettsége, az állandó vízforgalom miatt nem alkalmasak radioaktív hulladékok tárolására. A bányát több száz éven keresztül kellene szárazon és épségben tartani, ami csak mesterséges úton elképzelhető, viszont ez nem tervezhető. A másik kizáró ok, hogy a radioaktív hulladékokat tilos nagyvároson keresztül szállítani, a kamion—vasút—kamion megoldás pedig költséges és kockázatosabb.

3. A szakszervezeti informá
cióból: Többen kérdezik, hogy 
a Pannon Volán tervez-e 1—2 
hetes bérletet a nyári — ide
genforgalmi — szezonra?A kérdésre dr. Kiss Ele
mér üzemigazgató válaszolt.— Nem tervezünk, mert nem a rni ügyünk, hanem az úrhatóság ügye.Kivizsgálta: Gácsi Mátyás

elemzése után érvekkel, tárgyalásokkal szorgalmazza a helyi tanácsok és az intézmények együttműködésének újabb formáját, az anyagi támogatások növelését. A közös munka kialakításánál kérik a városi szakszervezeti bizottság és az SZMT közreműködését az erőteljesebb kulturális érdekvédelem kialakításáért.Az SZMT képviselője. 
Csordás Gyöngyi főmunkatárs ígéretet tett a támogatásra.Nívósán működő csoportok. művészeti együttesek találhatók az intézményekben, akik rendszeresen részt vállalnak a város kulturális munkájában is.Közöttük az egyetlen a Ságvári Endre Művelődési Ház, melynek értékkoncepciója van és értékeit nem adja fel. Saját bevétele is a legmagasabb (közel 50 százalék). Munkáját úgy végzi, hogy minőséget ad el, nem bóvlit. Szerepe nemcsak Pécs városában hanem a megyében is ismert. A BDSZ támogatásának zömét a jövőben pályázatokra akarják adni. A megbeszélésen a vállalati szakszervezeti bizottság nevében Gyulai Sándor vszb- titkár ígért támogatást — a lehetőségektől függően — az intézmény működéséhezdr. Roisz Andrásnc
alapszervezeteink, illetve egyé
nileg is az c célra rendszere
sített csekkszelvényen fizették 
be. Az akció még folyamat
ban van. A segíteni szándéko
zók az üzemi vöröskeresztes 
alapszervezetek titkárainál je
lentkezhetnek. Köszönetét mon
dunk dolgozóink, elsősorban a 
szocialista brigádok gyors se
gítségéért.

Német Jenőné

Április 16-án a Ságvári Endre Művelődési Ház tükrös termében hét apróság számára szervezett névadó ünnepséget a IV. sz. bányaüzem KISZ- és szakszervezeti bizottsága. Csöndör László felvétele
A Ságvári Endre
Művelődési Ház 
májusi programjából 
Stúdiógaléria

20- ig: Bohdan Sienkiewicz ki
állítása.

24- től június 17-ig: Kutnyász- 
ky Géza és Balogh György — 
a Képzőművészeti műhely tag
jainak — kiállítása.
Harmadik Színház

25- én, 26-án és 31-én 19.00
órakor: Csirkefej.
Ságvári Mozi

21- én: Lavardln felügyelő
(francia film).

22- én: Száguldó falka (hol
land film).

28- án: Mona Lisa (angol
film). i

29- én: Elvarázsolt dollár (ma
gyar film).

Az előadások 16.00 és 18.00 
órakor kezdődnek.
Az Apáczai Csere János 
Nevelési Központ 
májusi programjából 
ANK Mozi

10-án: Fogadjunk (olasz film).
22- én: Mona Lisa (angol 

film).
23- án: A Nílus gyöngye (ame

rikai film).
29- én: Tüske a köröm alatt 

(magyar film).
30- án: Gyerekek a Kéktó 

hegyről. Tüske a köröm alatt.
Az előadások vasárnap: 15.00, 

17.00 és 19.00 órakor, hétfőn: 
16.00, 18.00 és 20.00 órakor kez
dődnek.
Rendezvények

18-án 10.00, 11.00 és 14.00 óra
kor: Mesebolt.

18-án 18.00 órakor: Nyíltszínű 
zenélés a szökőkútnál.

21-én és 22-én: Díszmadár- és 
díszmacska-bemutató.

27- én 17.30 órakor: Finn kó
rus hangversenye.

28- án 20.00 órakor: Candy 
buli.

29- én: Gyermeknapi műsor. 
Kiállítás

Találkozás a természettel. 
Magyar Ferenc kiállítása az 
aulában. Megtekinthető május 
5—31-ig az intézmény nyitva- 
tartásának időpontjában.

iskolai rendezvények 
a Ságvári Endre 
Művelődési Házban

Az elmúlt évben tovább bőví
tettük kapcsolatainkat az urán
városi általános iskolákkal. Szí
nesebb programot biztosítot
tunk, több lehetőséget adtunk 
rendezvényeik megtartására.

1986-ban kezdte meg műkö
dését a Harmadik Színház, 
melynek egyik legfontosabb 
feladata lett a 6—14 éves korú 
gyermekek igényes szórakozta
tása. Fennállása óta két me
sejátékot tűzött műsorára (For
dított esztendő, Szépség és 
Szörnyeteg), ezeket az előadá
sokat a lakóterületen lévő is
kolák szinte teljes létszámmal 
megnézhették.

Az elmúlt évben a Bánki Do- 
nát úti iskola kétszer itt tar
totta meg farsangi bálját. A 
Télapó és húsvéti ünnepekre a 
zenés műsorokat biztosítottuk. 
A Ki Mit Tud rendezvényeket 
elsősorban a 39-es dandár úti 
és a horvát-szerb iskolák ren
dezték a Ságváriban.

1988. második felében két 
Harmadik Színházi produkció
ra kerül sor. Az új gyerekda
rabot általános iskolás gyere
keknek, a Drog című ifjúsági 
musicalt elsősorban középisko
lásoknak ajánljuk. Mindkét 
előadást Vas-Zoltán Iván, a Pé
csi Nemzeti Színház főrendező
je rendezi.

Dér Agnes

Az 19S8-as mozgalmi év kiemelkedő eseménye az 1848-as sza
badságharc 140., a KMP megalakulásának 70. és a Tanács- 
köztársaság 69. évfordulójának megünneplése. A KISZ MÉV 
Bizottsága négyfordulós vetélkedősorozatot rendez „1848—1918— 
1919” címmel az Ércbányász újság hasábjain keresztül KISZ- 
alapszervezetek, ifjúsági szocialista brigádok, vállalati kollek
tívák részére.

III. FORDULÓ

1. Mikor jelent meg a Tanács- 
köztársaság alkotmánya ?

1 1919. március 22.
2 1919. április 2. 
x 1919. május 1.
2. 1919-ben, Berlinben a Kom

munista Ifjúsági Internácioná- 
lén ki képviselte a KIMSZ-et?

1 Lékai János
2 Korvin Ottó
x Ságvári Endre
3. A Tanácsköztársaság első 

napján, 1919. március 21-én 
egyesült két nagy párt, az 
MSZDP és a KMP. Mi lett az 
új párt neve?

4. Mikor szavazhattak először 
Magyarországon a nők, a vá
lasztójogból kiszorított munká
sok, a szegény parasztok és a 
18—24 év közötti fiatalok?

1 1919. április 4.
2 1919. április 26.
X 1919. április 7.
5. Mi lett a proletárdiktatúra 

kormányának elnevezése?

6. Mi volt még az utolsó re-

aSZE

Tisztelt Németh György!

ön az ifjúsági parlament előtt 
kritikával élt a munkásszálló 
életével kapcsolatban. Tekin
tettel arra, hogy felvetése szé
les körű volt — hiszen közel 
100 fiatal részvétele és a válla
lat vezető testületének, továb
bá felsőbb szervek képviselői
nek jelenlétében hangzott el — 
e válaszom is szintén nyílt és 
őszinte legyen, hogy a valós 
helyzetet megismerjék, egyrészt 
a parlamenten résztvevők, más
részt azok is, akik ott nem ve
hettek részt.

Hozzászólásából azokat a ré
szeket ragadnám ki, melyek 
részben a szálló vezetését, más
részt az ön által kifogásolt 
hiányosságokat érinti.

Hozzászólásában elhangzott, 
hogy a vállalat megítélésében 
nemcsak az anyagiak játsza
nak döntő fontosságot, hanem 
a dolgozók szociális ellátottsá
ga is. Ezzel a legmesszebbme
nőkig egyetértünk és ennek 
szellemében igyekszem magam 
is és munkatársaim minden le
hetőséget felkutatni és biztosí
tani lakóink részére. Az ön 
által felsorolt pozitívumok mel
lett igen sok a száma annak, 
amiről nem tett említést, gon
dolok itt a sport és egyéb kul
turális lehetőségekre. Hozzászó
lásában kifogásolta, hogy míg a 
szállón lakó magyar dolgozók
nak nincs lehetőségük, a len
gyel vendégmunkásoknak van 
például mosógéphasználatra. A 
vendégmunkások elhelyezése
kor államközi szerződés írja 
elő, hogy milyen felszereltsé
get kell biztosítani, így többek 
között mosógépet is. Ezen a 
területen ezért foglalkoztunk 
először a mosóhelyiség kiala
kításával. Azonban folyamat
ban van a többi épületszárnyon 
is, de a fürdőcsoportok átala
kítása előtt, mely napjaink
ban történik, ez nem volt meg

mény a Vörös Hadsereg teljes 
veresége után?

7. 1919. március 19-én mekko
ra munkanélküli tömeg tünte
tett a Népjóléti Minisztérium 
előtt?

1 20 ezer fő
2 100 ezer fő 
x 50 ezer fű
8. Mi volt az 1921 decemberé

ben alkotott testnevelési tör
vény lényege (mely azonban 
csak 1924-ben kerülhetett nap
világra)?

9. 1919. március 21-én győzött 
a szocialista forradalom, a For
radalmi Kormányzótanácsnak 
ki lett az elnöke?

1 Kun Béla
2 Bogár Ignác
x Garbai Sándor
10. Milyen két munkeszköz 

volt a KMP jelvényében, a vö
röscsillagban 1918—1919-ben?

Beküldési határidő: 1988. jú
nius 15. Mikolics Zoltán

oldható. Bízunk benne, hogy 
hamarosan lakóink birtokba 
vehetik. Az ön által említett 
illatháborúban (mely az illem
helyek területén történik) elis
meri a lakók hanyagságát is, 
sajnos változtatni ezen a téren 
nem tudunk. Próbálkoztunk 
szagtalanítóval, olajfékes ajtó
csuklókkal, de reménytelenül, 
mert egyiket ellopták, a mási
kat leszerelték. Az ön által 
említett viznyomás ennek nem 
oka, hiszen a tartályok egysé
gesen telnek meg és az épület 
IV. emeletén, ahol elvileg a 
víznyomás a legkisebb, lakóink 
fegyelmezettebbek, ott ilyen 
nem fordul elő. Továbbá említ- 
tette, hogy egy köjál-ellenőr
zésnél valószínűleg bezárnák a 
munkásszállót. Sajnos ki kell 
ábrándítanom, mert az ellenőr
zések mindenkor folyamatosan 
megtörténnek és ezldeig hiá
nyosságot nem vetettek lel. Ar
ra a Javaslatára, mely szerint 
a szállón lévő szabad szobá
kat fiatal házasoknak adjuk ki, 
válaszom: nem' megoldható,
hisz napjainkban is helyhiány
nyal küzdünk, ami a jövőt ille
tően csak fokozódni fog.

Végezetül szeretnék reagálni 
hozzászólásának azon részére, 
mely szerint a szállóvezetés — 
személy szerint a szálló vezető
jére vonatkozott —, az ön ál
tal feltett kérdésekre tett rea
gálását nem megfelelőnek, sőt 
cinikusnak minősítette és meg
kérdőjelezte a vezetésre való 
alkalmasságát. Meg kívánom je
gyezni: sem ez sem más al
kalommal a parlament előtti 
időben személy szerint nem be
széltünk, nem találkoztunk. Ezt 
Igazolta a parlament utáni be
szélgetésünk. Megjegyezni kí
vánom' azt is, hogy rajtam kí
vül történt beszélgetésnél az 
ön által felvetett és kifogásolt I 
válaszok nem úgy hangzottak 
el, mint ahogy ön azt felvetet
te. A magam és a szálló veze
tése részéről továbbra is vár
juk a hasznos, de megalapo
zott észrevételeiket, ügyelve ar
ra, hogy azok alaptalanul sen
kit ne sértsenek meg.

Fischer Jenő

Egy napot 
Pécsért
Kitüntetések
társadalmi munkáért
Szép hagyománya városunknak, hogy május elseje alkalmából a Baranya Megyei Tanács és a Pécs Megyei Város Tanácsa köszönti „Baranyáért”, illetve az „Egy napot Pécsért” mozgalomban résztvevő társadalmi munkásokat. A vállalatok, intézmények, szövetkezetek, szocialista brigádok, az önzetlenül társadalmi munkát végző dolgozók tavaly is jelentős segítséget nyújtottak a megye, a város üzemelési, fenntartási és fejlesztési gondjainak enyhítéséhez. Vállalatunktól az alábbikollektívák és dolgozók részesültek elismerésben:

„Baranyáért” plakett ki
tüntetésben részesült a hosz- 
szú időn át végzett kiemel
kedő társadalmi munka vég
zéséért a III. sz. bányaüzem Lékai János KISZ bizottsága.

Kiemelkedő munkájuk 
elismeréséül az „Egy napot 
Pécsért” Arany diploma ki
tüntetést vehették át: III. sz. bányaüzem: Farkas Bertalan szocialista brigád. V. sz. bányaüzem: Komarov külszíni lakatos, 16/25-ös szállító, József Attila, 57- es váj végi ifjúsági, 14-es vájvégi ifjúsági. Dozimetria, Bányamérési, Petőfi szocialista brigádok; Kutató-fejlesztő üzem: Május 1, Winkler, M—SZB szocialista brigádok; Központ: Semmelweis Ignác szocialista brigád; Anyag- és áruforgalmi főosztály: Mecsek szocialista brigád.

Bronz diploma kitüntetés
ben részesültek: III. sz. bányaüzem: Lékai JánosKISZ-bizottság; IV. sz. bányaüzem: 21-es vágathajtó, 23-as fejtési, 52-es fejtési, 13-as fejtési szocialista brigádok; Központ: Beruházási és tervezési főosztály.

A városi címerrel díszí
tett brigádnaplót nyerte el:III. sz. bányaüzem: Lékai János KISZ-bizottság; IV. sz. bányaüzem: 23-as fejtési és a 21-es vágathajtó szocialista brigád; Kutató-fejlesztő üzem: Május 1 és az M—SZB szocialista brigádok.

Arany plakett kitüntetést 
kaptak: III. sz. bányaüzem: Bolyos Béla, ifj. Tompa István, Kovács Ferenc; IV. sz. bányaüzem: Andi Gábor és Deák László; Ércdúsító üzem: Éva László; Kutatómélyfúró üzem: Vasvári Ferenc, Szilágyi Géza és Haraszti Béla; Kutató-fejlesztő üzem: Hock András, Varga Emil, Újvári György, Dékány Lászlóné, Nagy Mátyásné, Steiner Gyuláné.

Ezüst plakett kitüntetés
ben részesült: IV. sz. bányaüzem: Szabó László.

Bronz plakettet vehettek 
át: IV. sz. bányaüzem: For- rai András és Kurucz István.
Budapesten a Harmadik 
Színház társulata

A budapesti Katona József 
Színházban 1986-ban került sor 
Spiró György: Csirkefej című 
darabjának ősbemutatójára. E 
tragédiát tűzte műsorára idén 
márciusban a Harmadik Szín
ház is.

Az előadás magas színvona
lát bizonyítja, hogy május 29- 
én 19.00 órakor az ősbemutató 
színpadán a pécsi változat ke
rül a budapesti közönség elé.



1988. MÁJUS 15. ÉRCBÁNYÁSZ 5

A vállalati szakszervezeti bizottság kihelyezett ülést tartott a Kutató-fejlesztő üzemben. Felvételünkön a résztvevők egy csoportja Nemeskéri Péter műszerismertetőjét hallgatja. Füzy Tibor felvétele

Szakszervezeti nap 
a Kutató-fejlesztő üzemben

A vszb apparátusának tagjai 1988. április 14-én — szakszervezti nap keretében — a Kutató-fejlesztő üzembe látogattak. Megtekintették a volt II. sz. bányaüzem területén kialakított műszergyártó részleg forgácsolóműhelyét, a szociális létesítményeket, valamint az ott folyó átalakítási munkálatokat. A forgácsoló műhely dolgozói a beszégetés során elmondták az „átmeneti időszak” okozta gondokat, amelyek' a közlekedéssel, a szociális létesítmények állapotával kapcsolatosak. Felvetették, hogy az

ott folyó beruházási munkák jelenlegi készültségi foka és üteme nem garancia a műszergyártó részleg szeptemberi költözéséhez!A vendégek ezután a per- kolációs részleg — a voltI. sz. bányaüzem melletti — munkaterületét, az ott folyó munkálatokat és létesítményeket tekintették meg.A látogatás a fizikai — kőzettani — és analitikai üzemegységek munkájáról szóló tájékoztatással és a munkahelyek megtekintésével folytatódott. Az apparátus tagjai megismerkedtek a műszergyártó részleg ál

tal gyártott műszerekkel, a bel- és külföldi alkalmazási lehetőségekkel.Délután fórum keretében szakszervezti tisztségviselőkkel találkoztak vendégeink.Az üzemi bizalmi testület tagjait Gyulai Sándor vszb- titkár tájékoztatta időszerű szakszervezeti és vállalati feladatokról, elképzelésekről.Egyértelmű vélemény, hogy a szakszervezeti nap nagy erénye és eredménye: kötetlen beszélgetés formájában a gyors információ- csere. M. K.
Továbbra is sok a baleset Egy újítás, két fiatal újító(Folytatás az 1. oldalról)„minősítetteket” figyelmen kívül hagyjuk és csak a ténylegeseket vizsgáljuk, akkor az mindkét üzemnél a megtűrt határon belül marad.

Pethő Ernő, a III. sz. bányaüzem mb. igazgatója elmondta, hogy a legtöbb baleset a biztosító anyagok mozgatásánál, beépítésénél történik. Hiába tartanak egyre sűrűbben ellenőrzéseket, az ilyen jellegű sérülések egyre inkább elszaporodnak.Aggodalmának adott hangot amiatt, hogy rendkívüli mértékben megnövekedett az üzemben a táppénzes napok száma. Ez természetesen nem csupán a balesetekből eredő kiesett műszakszámot érinti, de tény, hogy már januárban 1600, februárban 2200, márciusban már 3100 táppénzes nap hátráltatta a termelést. A vájvégi létszám- hiány amúgy is gond, az új táppénzrendelet pedig hovatovább arra ösztönöz, hogy a dolgozó lehetőleg minél tovább legyen táppénzen.
Ulrich Károly, a IV. sz. bányaüzem főmérnök-helyettese egyebek közt a kőzethullásból eredő balesetek okait taglalva utalt arra, hogy- ma már egyre kevesebb náluk az olyan mun
§-jJogi esetek,_
. a kiváltó ok a sorsszerűmegbetegedés volt

A Munka Törvénykönyve 61.
§ (1) bekezdése azt rögzíti,
hogy: „A munkáltató a dolgo
zónak munkaviszony kereté
ben okozott kárért vétkesség
re való tekintet nélkül teljes 
mértékben felel.”

Egy dolgozó munkahelyén, 
munkavégzés közben balesetet 
szenvedett. A balesetből 36 szá
zalékos munkaképesség-csökke
nés tényét az Országos Orvos- 
szakértői Intézet I. fokú orvo
si bizottsága állapította meg és 
javasolta, hogy a jövőben ke
vés állással, járással, lépcsőn- 
járással együttjáró munkát vé
gezzen.

Az orvosi bizottság javaslata 
alapján a dolgozó , munkáltató
ja rehabilitálta és a munka
körváltozás során felmerült ke
resetveszteségét teljes összeg
ben, vita nélkül, járadék for
májában térítette.

Később infarktus és egyéb 
szívbetegségek’ miatt, a • Társa
dalombiztosítási Igazgatóság a 
67 százalékot elérő összmunka- 
képesség-csökkenés miatt rok
kantsági nyugdíjba helyezte.de 
a nyugdíjbejegyzés időpontjá
tól a munkáltató • már nem- 
rokkantsági nyugdíj, hanem a 
baleset és az általános egész-, 
ségromlás közötti aránynak 
niegfélelő százalékban fizette 
rendszeresen a kártérítési jára
dékot.

A dolgozó sérelmesnek tartot

kahely, ahol biztosításként elegendő a kőzethorgony alkalmazása.Éppen ezért a szokásosnál is nagyobb gondot kell fordítani a kopogózásra. A balesetek vizsgálata során kiderült, hogy egyre több az. olyan kisebb sérülés, amely csütörtökön vagy pénteken történik és csak hétfőn, vagy kedden lesz keresőképes a dolgozó. Az ilyen esetekben a kivizsgálások megszigorítását tervezik.A hozzászólások során csaknem minden üzem képviselője említést tett a táppénzrendelet visszásságairól.
Varga Mihály műszaki vezérigazgató-helyettes úgy vélekedett, hogy a műszaki és technológiai fegyelem megszilárdítása terén a korábbinál is nagyobb felelősség hárul a biztonságtechnikai szakemberekre. Gyakoribb ellenőrzésekkel, hatékonyabb megelőzéssel javulhat a baleseti helyzet. Ugyanakkor leszögezte, hogy a balesetek kivizsgálásánál nem csak az okokat kell feltárni, hanem következetesen és szigorúan kell büntetni a vétkeseket.Végezetül átadta az első negyedév baleseti versenyének győzteseit illető jutalmakat, amelyet az V. sz. bányaüzem és az ÉDÜ nyert el. Nógrádi

ta a munkáltatónak ezt az in
tézkedését, ezért az előzetes el
járások lefolytatása után bíró
sághoz fordult és 100 százalé
kos kártérítést igényelt. A bí- | 
róság igazságügyi orvosszakér
tőt hallgatott meg azért, hogy 
a rokkantsági nyugdíjba helye
zésnek tulajdonképpen mi volt 
a kiváltó indoka. Az orvos
szakértő szerint 60 százalékban 
az infarktus és az egyéb szív
betegség, azaz sorsszerű beteg
ségek és csak mintegy 40 szá
zalékban az üzemi baleset. A 
bíróság ennek alapján arra az 
álláspontra helyezkedett és íté
letének indoklásában azt fej
tette ki, hogy amíg a dolgozót 
azért kellett rehabilitálni, mert 
az üzemi baleset miatt nem 
tudta ellátni korábbi munka
körét és emiatt keresetveszte
séggel járó könnyebb munka
körbe kellett helyezni, az ezért 
felmerült kárt a vállalat az 
Mt. 62. § (1) bekezdése alapján 
köteles téríteni. A rokkantsági 
nyugdíjba helyezés kiváltó oka 
viszont a sorsszerű megbete
gedés volt, azt csak siettette és 
bizonyos mértékben befolyásol
ta az üzemi baleset, ezért a 
kettő közötti aránynak megfe
lelően köteles a munkáltató a 
rokkantsági nyugdíj és az el
veszett volt korábbi munka
bér közötti különbözet arányos 
százalékát téríteni.

dr. Marton István

Az V. sz. bányaüzem szállí
tóaknáján 1981 óta működnek 
a tirisztoros aknaszállítógépek. 
Az üzemeltetési feladatok ellá
tására a villamos részleg akna
ügyeletes csoportot hozott lét
re, amelynek tagjai zömmel 
fiatal üzemmérnökök, techni
kusok. Közülük ketten, Hajdú 
Attila villamos üzemmérnök és 
Székely Zoltán villamosipari 
technikus a beszélgető partne
reim. Újításokról, a vállalat ál
tal a múlt év végén elfogadott 
számítógépes üzemállapotfigye- 
lö és hibaregisztráló berende
zésről kérdezem őket:

— Mi volt az a feladat, amit 
munkátokkal egyszerűbbé, 
könnyebbé akartatok tenni? 
— A csoport tagjainak ta

pasztalatai alapján felmerült 
az igény egy olyan készülék 
megépítésére, amely villamos 
jeleknek a megfigyelését nem
csak azok fennállásával egyide
jűleg, hanem azt követően is 
lehetővé teszik — mondja Szé
kely Zoltán.

— Az elektromos jelek alak
jának vizsgálatára hagyomá
nyosan oszcilloszkópokat al
kalmaznak, amelyekkel egy- 
időbcn általában két különbö
ző jel időbeli lefolyása figyel
hető meg. Az időben nagyon 
lassan változó jelek követése, 
illetve a lezajlás utáni vizsgá
lat szükségessége miatt az osz
cilloszkópokhoz jeltárolós üzem
módot Is kifejlesztettek. Ezzel 
egy bizonyos időtartomány alatt 
lezajlott jelenségek elvileg kor
látlan ideig megfigyelhetők. A 
több éves üzemeltetés során

Komplex polgári védelmi gyakorlat

A komplex mentesítő szakasz beosztottjai parancsra várnak az V. sz. bányaüzemben.S.-né Forr Anikó felvétele Az egészségügyi szakasz a sérültek mentését végzi.Csöndör László felvételeA vállalat pv szervezetei, kijelölt alegységei és dolgozói az IpM kiképzési intézkedése alapján 1988. április 22—23-án végrehajtották a tervekben meghatározott komplex polgári védelmi gyakorlatot.Az első napon a parancsnoki állomány feltételezett ipari nukleáris katasztrófa

azonban nyilvánvalóvá vált 
ezen berendezés néhány kelle
metlen korlátja. Így például az, 
hogy egyidőben csak két jel 
alakja vizsgálható. Ez az ak
naszállítógépek hibakeresésé
nél és beállításánál körülmé
nyes munkavégzést okozott. 
Rendezetlenül jelentkező hibák 
esetén a hibakeresőnek jókora 
szerencsére van szüksége, hogy

Az V. számú bányaüzem 
I. negyedéves eredményeiről

(Folytatás az 1. oldalról)a jelenlegi rendszer alapján jövedelmük szinte semmivel sem csökken, ha „betegszabadságra” mennek. Ma már a kiszolgáló állománynál is tapasztalható ez a növekvő irányzat. Küzdünk ellene, de ebben a dologban nem mi tehetünk a legtöbbet. Ezt a jelenséget magasabb fórumokon kell kivizsgálni.
— Milyen feladatok vár

nak az üzemre az év hát
ralévő részében?— Meg kellene állítanunk a további létszám- és műszakszámcsökkenést. Ennek érdekében jelenleg is folyik a vájvégiek prémi

közvetett következményének kivédése érdekében kidolgozta az üzem sugárvédelmével, a dolgozók egyéni és kollektív védelmével, a termelés folyamatos fenntartásával és a pv szervezet készenlétbe helyezésével kapcsolatos intézkedéseket, sugárriadót megelőző feladatokat.

az oszcilloszkópra éppen az az 
időtartam kerüljön, amikor a 
hiba bekövetkezett és akkor 
éppen a hibát okozó jelet vizs
gálja. A harmadik dolog, hogy 
a szállítógépen bekövetkező hi
bák többsége esetén a gép ki
kapcsolt állapotba kerül, ezért 
utólag szinte semmilyen mód
szerrel nem állapítható meg, 
hogy mi volt a kikapcsolás

umrendszerének átdolgozása. Reméljük, hogy bevezetésével talán a táppénzes napok számát is sikerül valamelyest csökkentenünk. Fő feladatunk természetesen az éves terv teljesítése. Mivel nagyobb tartalékokkal nem rendelkezünk, egyenletesen, napról napra kell ezért megküzdenünk. Bizakodunk, hiszen a jó indulás biztosíték lehet a sikeres folytatásra. Ez pedig azt jelenti, hogy maradéktalanul eleget tehetünk a velünk szemben támasztott követelményeknek.Benedek Sándor

Második napon a kijelölt alegységek kihullást követő mentesítési feladatokat, gyakorlat keretében légi, útvonal- és üzemfelderítést hajtottak végre. Működőkész állapotba helyezték az egységes mentesítő komplettet, valamint imitált autóbuszkarambol sérültjeinek

eredeti oka — fejezi be Szé
kely Zoltán.

— Az eddig használatos be
rendezéshez képest, miben 
különbözik az általatok fej
lesztett berendezés, miből áll, 
hogy működik? — kérdezem 
Hajdú Attilát.
— A fejlesztéskor a szem

pontjaink a következők voltak: 
A berendezés legyen alkalmas 
több (minimum 4, de akár 16) 
jel egyidejű vizsgálatára.

— Programozhatóan meg le
hessen határozni azt az időtar
tamot, ami regisztrálásra kerül 
(például ha a vizsgált jel kilép 
a normális üzemmódnak meg
felelő határértékek közül).

— A hiba és a kikapcsolás be
következése esetén legyen le
hetséges az ezt megelőző idő
tartam alatt a jeleket megvizs
gálni, vagyis legyen a beren
dezésnek memóriája.

— Ezeknek a kívánalmaknak 
megfelelően egy számítógéppel 
vezérelt készüléket hoztunk lét
re —, mondja végezetül Hajdú. 
Attila.

— Miután ismertettétek be
rendezéseteket kérem, mond
jatok néhány szót önmagá
tokról is!
Székely Zoltán: — A pécsi 

Széchenyi Gimnázium és Szak- 
középiskolában végeztem 1982- 
ben. Az üzemben 1985 óta dol
gozom.

Hajdú Attila: — Az V. sz. 
bányaüzem az első munkahe
lyem. A Pollack Mihály Mű
szaki Főiskolán végeztem 1983- 
ban felvonó szakon, üzemmér
nökként.

Hideg József

egészségügyi ellátását végezték.A gyakorlaton résztvevő állomány átérezve a gyakorlat jelentőségét, kellő komolysággal és fegyelmezetten hajtotta végre feladatát, amiért elismerésünket és köszönetünket fejezzük ki. Fehér László

helyezte.de
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A Hazafias Népfront Körösi Csorna Sándor utca 1. sz. alatti helyiségében az ér
deklődők megismerkedhetnek a korszerű vagyonvédelmi és riasztóberendezések
kel is. Csöndör László felvétele

szolgalat Újmecsekaljan is
Áprilisban múlt egy éve an

nak, hogy Kertvárosban — kí
sérleti jelleggel — létrehoz
ták a bűnmegelőzési tanácsadó 
szolgálatot. A szervezőket az a 
cél vezette, hogy a lakosság 
bevonásával, a bűnmegelőzés 
társadalmasításával segítsék elő 
a közrend és a közbiztonság 
javítását, hatékony szakmai ta
nácsadással tegyék eredmé
nyesebbé a vagyonvédelmet.

A Németh László utcai Moz
galmi Házban, ahol — minden 
szerdán 17.00 és 19.00 óra kö
zött — az ügyfélszolgálat mű
ködik, szépszámú érdeklődő ka
pott már tanácsot, útmutatást 
arra vonatkozóan, miként vé
dekezhet a legeredményesebben 
a betörések, a gépkocsifeltöré- 
sek és lopások ellen.

Tevékenységük nem csak az 
ügyfélszolgálat munkájára kor, 
látozódik. Igen sok érdeklődőt 
vonzott az a bemutató, ame
lyen korszerű biztonsági és va
gyonvédelmi berendezéseket ál
lítottak ki, a tanév végén pe

NAGY meglepetéssel indult a 
Bányász Kupa vállalati kispá
lyás labdarúgó-bajnokság. A 
kutató-mélyfúró üzem együtte
se, amely az „A" csoport fa
vortjának számít, 2:0 arány
ban alulmaradt a Szolgáltató
val szemben.

ÁPRILIS végén az Alfa Kupa 
városi teniszversenyen váltako
zó sikerrel szerepeltek dolgo
zóink. Kulcsár László és Bo- 
gyay Ferenc a legjobb nyolc 
közé verekedte magát, itt azon
ban vereséget szenvedtek a 
verseny későbbi győztesétől, il
letve második helyezettjétől. Jó 
hír a fehér sport kedvelőinek, 
hogy vállalatunk szakszerveze
ti bizottsága május elsejétől 
rendszeresen bérel pályákat 
dolgozóink számára. Hétfőn, 
kedden, szerdán és pénteken 
18.00 és 20.00 óra között nyílik 
játéklehetőség a Mecsek Lakó- 
területi Sportegyesület pályáin. 
Ugyanitt keddi és szombati na
pokon délelőttönként is bizto
sított a játéklehetőség.

KITŰNŐ rajtot vettek válla
latunk kézilabda csapatai az 
SZMT Kupában. A férfiak 
mindkét alkalommal fölénye
sen nyertek a MAV-vontatás 
ellen, míg a lányok, bár az 
első mérkőzésen vereséget szen
vedtek a Mecsekvidékitöl. a 
visszavágón tizgólos győzelem 
mel kiharcolták a továbbjutást.

MÁJUS 21-én a Ho Si Minh- 
parkban kerül megrendezésre 
a felszabadulási labdarúgó vil- 
lámtoma. A pénzdíjas verse
nyen valamennyi üzemünk 
képviselteti magát.

A SZOLGÁLTATÓ üzem 
üzemegységeinél rendszeresen 
folynak házi asztalitenisz-ver
senyek, melyek legjobbjai áp-

Két keréken
Az SZMT Kupa keretében, 

április 24-én rendezték meg a 
kerékpár teljesítménytúrát. Az 
eseményen vállalatunk öt csa
pattal képviseltette magát. Szo
morú, hogy a szolgáltatósok 
közül csupán egy kerekes je
lent meg a rajtnál, hiszen az 
üzem évek óta élen jár a moz
gósításban.

Itt említjük meg, hogy az 
SZMT Kupa keretében rendsze
res tárgynyeremény-sorsoláson 
Dúsa János, az Ércdúsító üzem 
dolgozója két alkalommal is 
sportfelszerelést nyert.

dig sorra járták a városrész is
koláit, felhívva a gyermekek 
figyelmét arra, hogy a szünidő 
alatt mitől is óvakodjanak.

Augusztus végétől megszer
vezték az úgynevezett „lakos
sági őrjáratokat”. Ennek során 
— havonta két alkalommal — 
a lakóterület aktivistái bejár
ják a városrész minden zegét- 
zugát. Azon túl, hogy megfi
gyeléseiket, tapasztalataikat to
vábbítják a rendőri szervekhez, 
felhívják az autótulajdonosok 
figyelmét arra, ha a gépkocsi
jukat nyitva találják, hazairá
nyítják a késő esti órákban ut
cán őgyelgő gyerekeket.

Az aktivisták többsége ön
kéntes rendőr, munkásőr, illet
ve ifjúgárdista, akik a helyi 
pártszervek ajánlásai alapján 
önként végzik ezt a tevékeny
séget.

A kedvező tapasztalatok in
dokolttá teszik, hogy a bűn- 
megelőzési tanácsadó szolgálat 
tevékenységét kiszélesítsék. En
nek alapján április elejétől már 
Uránvárosban is működik ügy

SP@HT
Al K =

rilis 19-én vívtak meg egymás
sal az üzem asztalitenisz baj
noka címért. Húsz fő került az 
elődöntőbe. A pingponglabda 
ördöge, Presszer Gabriella bal- 
szerencséjére már az elődöntő 
során kiesett, ugyanis ellenfél
nek a verseny későbbi győzte
sét, Hóf Csabát kapta.

ÁPRILIS 26-án a Szolgáltató 
üzemben főszerepet kaptak a 
sakktáblák. Az üzem jó lehe
tőséget kínált a sakkot kedve
lőknek. A tavaszi Bányász Ku
pa izgalmainak levezetésére 
körmérkőzések döntötték el a

Bányász Kupa lövészverseny
I. FORDULÓ

A MÉV Kutató
mélyfúró üzem 
Zrínyi Miklós 
Honvédelmi Klub 
rendezésében áp
rilis 26—27—28-án 
került sor az 1988. 
évi Bányász Ku

pa lőversenysorozat első for
dulójára.

A férfi kispuska csapatban:
1. EDU 539, 2. Szolgáltató üzem 
499, 3. Kutató-mélyfúró üzem 
,,B” csapat 495, 4. IV. sz. bá
nyaüzem 493, 5. V. sz. bánya
üzem 487, 6. Kutató-mélyfúró 
üzem ,,A” csapat 482 körrel.

Egyéniben: 1. Szigeti József 
(ÉDÜ) 184, 2. Lázár László (Ku
tató-mélyfúró üzem) 180, 3. Fu
tó László (ÉDU) 179 körrel.

A nők versenyében csapat
ban : 1. ÉDU 503, 2. Szolgálta
tó üzem 437, 3. V. sz. bánya
üzem 313, 4. Kutató-mélyfúró 
üzem 189 körrel.

Egyéniben: 1. Tarjányi Sán
dorné (ÉDÜ) 176, 2. Vörös Zsu
zsa (ÉDU) 172, 3. Ragoncsa Já
nosné (Szolgáltató üzem) 166 
körrel.

A pisztolyos csapatverseny
ben a már megszokott sorrend:
1. EDU 514, 2. Szolgáltató üzem 
474, 3. Kutató-mélyfúró 467, 4. 
V. sz. bányaüzem 460 körrel.

Egyéniben: 1. Somogyi
György (ÉDÜ) 186, 2. Herr
László (ÉDÜ) 181. 3. Bradits 
László (Szolgáltató üzem) 178 
körrel.

A férfi kispuska versenyben 
26 fő, a női kispuskaverseny-

félszolgálat. A Hazafias Nép
front Körösi Csorna Sándor ut
ca 1. szám alatti helyiségében 
minden kedden 17.00 és 19.00 óra 
között várják a lakosságot. A 
tanácsadáson túlmenően szíve
sen veszik azokat az észrevé
teleket, javaslatokat is, ame
lyek a lakóterület közrendjé
nek további javítását szolgál
ják.

Mint Szőke Attila rendőr őr
nagy, az operatív bizottság tit
kára elmondta, a jövőben itt 
is szerveznek lakossági őrjára
tokat. Egyelőre a városrész szű
kén vett határain belül, vala
mint a Kovácstelep és a Kis
erdő térségében végeznek majd 
bejárást, de a későbbiek során 
ezt a kört tovább kívánják szé
lesíteni. Megtudtuk még, hogy 
az év második felében Mesze
sen, majd a belvárosban is lé
tesítenek lakossági ügyfélszolgá
latot és ezeken a területeken 
is megszervezik a lakossági 
járőrözést.

Nógrádi Gábor

sorrendet. 1. Solti István, 2. 
Mezei Sándor, 3. Horváth La
jos.

ÁPRILIS 26-ával beindult az 
üzemi kispályás labdarúgó-baj
nokság a Szolgáltatónál. A 
szocialista brigádok részére 
meghirdetett versenysorozatban 
80—100 fő részvételére számít 
a rendezőség.

PISZTOLYLÖVERSENY a győ
zelem napja alkalmából. A Ku
tató mélyfúró üzem MHSZ Zrí
nyi Miklós Honvédelmi Klubja 
a győzelem napja alkalmából 
üzemi pisztolylőversenyt rende
zett május 4-én. A 10 értékelt 
lövésü versenyen 1. lett Ha
raszti Zsolt 83, 2. Somogyi At
tila 76, 3. Mókus Béla 76 kör
rel. N. G.—H. J.

ben 13 fő, a pisztolyverseny
ben 16 fő indult.

Szeretnénk, ha a csapatok 
hiánymentesen, nagyobb lét
számmal vennének részt a ver
senysorozatban. A nagyobb 
létszám, nagyobb lehetőség a 
jó eredmények elérésére. Lá
zár László (Kutató-mélyfúró 
üzem) 180 körös betörése az 
élbolyba reméljük nem vélet
len eredmény volt.

Várjuk a további meglepeté
seket.

Varga Béla

Könnyű jövedelemszerzés, Magyarország 1988. Szarka Tibor rajza

Méves sikerek 
„fülön csípésben” 
és labdarúgásbanRemekül indult labdarúgó csapataink számára az idei SZMT Kupa. Mindjárt az első mérkőzésen ugyanis tolvajt fogtak az V. sz. bányaüzem játékosai. A dolog úgy történt, hogy a Ho Si Minh-parkban rendezett mérkőzésükre a csapat egyik játékosa késve érkezett. Az öltözőben egy nejlonszaty- ros úriembert talált, aki némi készpénz és karóra mellé épp megfelelő farmert kívánt magának választani. Fürgelábú focistáink azonban fülön csípték a tettest, átadták a rendőrségnek, majd visszamentek a pályára és jól elhúzták az ellenfelük nótáját. Tovább is jutottak 7-0-ás ösz- szesítéssel.Tanulságként megállapíthatjuk, hogy néha nem árt, ha valaki késve érkezik, de az sem ártana, ha az ajtóra zárat szerelnének. Egyetlen egy öltöző, egyetlen egy ajtajáról van szó.Amíg pedig az ügy lezárul, itt említjük meg a sokak számára szívet melengető hírt: a szálló együttese, ugyancsak SZMT Kupa mérkőzésen 7-1 arányban legyőzte az Adóhivatalt.
Bányász Kupa '88

Május 2-án két csoportban 
megkezdődött az 1988. évi vál
lalati kispályás labdarúgó-baj
nokság.

Az alábbiakban közöljük a III. 
—V. fordulók párosítását.

III. FORDULÓ
Május 16., 16.00 órakor:

Anyagosztály—IV. üzem „A”; 
16.40 órakor: Kutató-fejlesztő— 
Kutató-mélyfúró; 17.20 órakor: 
V. üzem—Szolgáltató, ügyele
tes: öntöde.

Május 19., 16.00 órakor: IV. 
üzem „B”—ÉDÜ; 16.40 órakor: 
III. üzem—Központ; 17.20 óra
kor: MÉV Szálló—Modellezők. 
Ügyeletes: Kutató-fejlesztő „B”.

IV. FORDULÓ
Május 23., 16.00 órakor:

Anyagosztály—V. üzem; 16.40
órakor: Kutató-fejlesztő—IV. 
üzem „A”; 17.20 órakor: Öntö
de-Szolgáltató. Ügyeletes: Ku
tató-mélyfúró.

Május 26., 16.00 órakor: IV. 
üzem „B»—MÉV Szálló; 16.40 
órakor: III. üzem—ÉDÜ; 17.20 
órakor: Kutató-fejlesztő „B”— 
Modellezők. Ügyeletes: Köz
pont.

V. FORDULÓ
Május 30., 16.00 órakor:

Anyagosztály—öntöde; 16.40
órakor; IV. üzem „A”—Kuta
tó-mélyfúró; 17.20 órakor: Ku
tató-fejlesztő—V. üzem. Ügye
letes: Szolgáltató.

Június 2., 16.00 órakor: IV. 
üzem „B”—Kutató-fejlesztő „B”; 
16.40 órakor: III. üzem—MÉV, 
Szálló; 17.20 órakor; Központ 
—ÉDU. ügyeletes: Modellezők,

Hirtelen világ
Éles eszemmel — melyet egykori matematikatanárom 

semmihez sem tudott hasonlítani — rég rájöttem arra, 
hogy a váratlan dolgok igencsak hirtelen szoktak meg
történni.

Ha a huzat orvul arra készül, hogy becsapja az abla
kot, célszerű azonnal közbelépni, a legritkább esetben 
marad annyi idő, hogy összehívjuk a családi tanácsot és 
ütköztetve a véleményeket, felelős döntést hozzunk ar
ról, mitévők Is legyünk? Mert bármily átfogóan, elem
ző módon értékeljük a huzat létrejöttének okait, tulaj
donságait, környezetünkre gyakorolt hatását, előfordul
hat, hogy végül csak az üveges segíthet. Addig viszont 
— mármint az említett iparos megérkezéséig — ülhetünk 
a huzatban.

Ez különösen akkor kellemetlen, ha hideg is van, ne
tán odakinn nagy pelyhekben hull a hó. Mint például 
1988 bolondos áprilisának huszonnegyedik napján. Előtte 
aggódva hallgattuk a riasztó időjárás előrejelzéseket és 
bár a meteorológusokba vetett bizalmunk többször is 
megrendült már, ezúttal nem tévedtek.

Hittünk is nekik, annál is inkább, mert már-már fázni 
kezdtünk. Irigykedve hallottuk, hogy Pesten (hiába no, a 
fővároscentrikusságot nem tudjuk kinőni) már javában 
fűtenek, amikor szeretett városunkban éppen letettek 
erről az illetékesek. Döntésüket avval indokolták, hogy 
a napi középhőmérséklet még nem csökkent tíz fok alá.

A hír megnyugtatott, csupán amiatt estem gondolkodó
ba, hogy fél perc múlva az időjárásjelentésből az derült 
ki, a maximális hőmérséklet napközben sem lesz több 
tíz foknál. A minimum pedig! Brr. Kirázott a hideg. 
Szánni is kezdtem a távfűtőket, hisz a szerencsétlenek 
biztos nem az én szeretett matektanáromnál tanultak át
lagot számolni. Akkor pedig ki a fene dicsérte valaha 
is éles eszüket?

Pedig másnap délelőtt, mire a néhány centis hó olvad
ni kezdett, már a langyos radiátoron melengettem a 
kezemet. Csupán csöpp lányom volt elkenődve, hogy a 
hirtelen jött olvadás miatt füstbe ment a délutánra Ígért 
szánkózás.

A rossz kedve nem sokáig tartott, harmadnap regge
lén ugyanis Jó melegen felöltöztettük (számításaink sze
rint az állami támogatás megszűnésével és az AFA-val 
megemelt öltözetének az értéke meghaladta a három
ezer forintot) és elvittük a drágát az óvodába. Bölcsek 
és előrelátóak voltunk, a didergő óvónő meg Is dicsért 
érte, hisz fűtés még ekkor nem volt az „intézményben".

Nem is baj — nyugtattam meg magam. — Hadd edződ
jön az a gyerek. Meg aztán az sem hátrány, ha időben 
hozzászokik a váratlan dolgokhoz. Mert ugye a mai ro
hanó világban nem egyszer hirtelen kell...
... No, de ne rágódjunk rajta!

N. O.

hírek HIREK
Nyugállományba került: Ve

res István segédvájár, Varró 
Ferenc vájár, Gida László föld 
alatti mozdonyvezető, Faragó 
László fenntartó vájár, Wald 
Ferenc aknavájár, Németh 
György föld alatti szállítási 
felvigyázó (III. sz. bányaüzem); 
Matáncsi József főcsatlós (IV. 
sz. bányaüzem); Sáfrán Jenő 
föld alatti lakatos, Farkas Jó
zsef főcsatlós, Páli Béla föld 
alatti akkumulátortöltő, Villá
nyi Imréné márkakezelő (V. 
sz. bányaüzem); Gáli Ferenc 
gépkezelő (Ércdúsító üzem); 
Gáspár Jenő villanyszerelő 
(Kutató-mélyfúró üzem); Kor
mányos Béla öntvénytisztító, 
Szipli János külszíni segéd
munkás, Melis András föld 
alatti hegesztő, Varga Ferenc- 
né lámpakiadó, Bálint Károly 
gépjárművezető, Vigámé Szé
kelyhídi Piroska lámpakiadó, 
Auth Nándor elektrikus, Nyíri 
István öntödei segédmunkás 
(Szolgáltató üzem); Molnár 
Miklósné betanított munkás 
(Kutató-fejlesztő üzem); Dóm
ba! János portás, Sebestyén 
László anyagellenőr, Kondoro- 
si István váltásparancsnok 
(Központ).

Nyugállományba került dol
gozóinknak ezúton is megkö
szönjük a vállalatunknál vég
zett eredményes munkájukat, 
nyugdíjas éveikhez kellemes 
pihenést és jó egészséget kí
vánunk.

Meghalt: Izményi Jenő kar
bantartó lakatos (Szolgáltató 
üzem); Scheffer Imre fúrómes
ter (Kutató-mélyfúró üzem); 
Nagy János vájár (IV. sz. bá
nyaüzem).

A III. SZ. bányaüzem KISZ- 
bizottsága mellett működő agi
tációs és propaganda munka- 
bizottság április 22-én pénteken 
fórumot rendezett a Ságvári 
Endre Művelődési Ház szocia
lista brigádklubjában, 32 fő 
részvételével. A „Forradalmi 
Ifjak” című előadássorozat kö
vetkező témája: Az „1919- 
es események”, melynek elő
adója ismételten dr. Kéry Nagy 
Béla, a PMMF adjunktusa volt.

*
A MÉV természetjáró szak

osztálya május 22-én, vasárnap 
túrát szervez, amelynek az út
vonala a következő: Villány— 
Szársomlyó—Vókány. A távol
ság 16 km. Találkozás: a va
sútállomás előcsarnokában 7.15 
órakor. Visszaérkezés: 17.30 
körül. A természetjárást kedvé
lő dolgozóinkat szeretettel vár
ja a szakosztály vezetősége.

♦
A ZSELIC Kupa túraverse

nyen, április 23-án a MÉV ter
mészetjáró szakosztály csapata 
I. helyezést ért el, melyet a 
Terecseny-puszta környékén 
bonyolítottak le.

F. J.

A SZOLGÁLTATÓ üzem 
KISZ-bizottságának irányítását 
új titkár vette át. Április 27- 
én rendkívüli küldöttgyűlés ke
retében a fiatalok Traubert Ta
mást választották meg a titká
ri feladatok ellátására.

•
Április 29-én a szolgáltató 

üzem házi lakatosvetélkedőt 
rendezett. A vállalati vetélke
dőre a 12 nevező közül az el
ső három helyezett: Kutas 
György, Sütő László és Pető 
Gyula. A politikai különdijat 
Komáromi István nyerte el.

♦
A SZOLGÁLTATÓ üzem Ifjú

ságvédelmi önkéntes csoportja 
május 7-én családos kirándu
láson vett részt Somberekén.

H. J.

Teremlabdarúgás
A papírforma érvényesült a 

vállalati teremlabdarúgó-baj
nokság legutóbbi fordulójában. 
A dobogóra esélyes együttesek 
közül valamennyien biztosan 
győztek. IV. üzem „A”—Kuta
tó-fejlesztő 3-0, Anyagosztály— 
Modellezők 7-4, Kutató-mélyfú
ró—MÉV Szálló 3-0.

A BAJNOKSÁG
élcsoportjának allasa

1. IV. ü. „A” 11 11 0 0 81-19 22
2. Anyagoszt. 12 9 1 2 63-39 19
3. Kut.-mf. 12 9 0 3 52-27 18
4. ÉDÜ 11 7 1 3 44-32 15
5. IV. ü. „B” 11 6 1 4 51-41 13
6. Központ 10 6 0 4 37-35 12

Bünmegelőzési tanácsadó


